



KEMENTERIAN PERDAGANGAN DALAM NEGERI
DAN KOS SARA HIDUP



BERITA

24 JAM

KPDN

KERATAN AKHBAR & BERITA ONLINE

Untuk makluman:

- YB Menteri
- YB Timbalan Menteri
- YBhg. KSU
- YBhg. TKSU (PPDN)
- YBhg. TKSU (PP)
- Setiausaha Akhbar

Tarikh: 2 NOVEMBER 2023



KEMENTERIAN PERDAGANGAN DALAM NEGERI
DAN KOS SARA HIDUP

KERATAN AKHBAR

KPDN



UNIT KOMUNIKASI KORPORAT

Subsidi tamat: Harga ayam kekal, dijual lebih murah

PETALING JAYA: Penamatan subsidi dan penghapusan harga ayam bermula semalam tidak menjejaskan pengguna ekoran kebanyakan peniaga masih mengekalkan harga jualan yang lebih rendah berbanding harga siling RM9.40 sekilogram.

Tujuan Utusan Malaysia di Pasar Besar Alor Setar, Kedah mendapati, peniaga ayam menjualnya antara RM7.70 hingga RM9.40 sekilogram sekali gus menandakan keberimbangan pengguna.

Seorang peniaga, Mohd. Zakri Mohd. Zahir, 27, berkata, harga ayam yang ditetapkan adalah RM7.70 sekilogram sejak semalam atau jauh lebih murah daripada sebelum ini.

"Semalam dan kelmarin harga jualan adalah RM7.70 sekilogram setelah mendapat bekalan daripada pemborong RM7.10. Penjualan mendapat alasan ayam banyak ketika ini.

"Kami tak bercadang menaikkan harga kerana menjual mengikut harga pasaran," katanya.

Terdahulu, kerajaan mengumumkan menamatkan subsidi dan harga kawalan bagi ayam sepenuhnya bermula semalam.

Menurut Fortamin dan Kementerian Makanan, Datuk Seri Mohamad Sabu berkata, rasionalisasi daripada tindakan itu adalah untuk mengurangkan beban subsidi yang turut dinikmati oleh warga asing dan produsen berpendapatan tinggi.

FENIAGA KEKAL HARGA JUALAN DI KELANTAN

Sementara itu, harga ayam di Kelantan kekal pada harga RM8 sekilogram walaupun terjamin menamatkan subsidi dan harga kawalan ayam.

Bagaimanapun, setengah besar peniaga membuat keputusan mengurangkan harga untuk jualan bahan mentah itu bagi menggalakan bekalan bekalan.

Tinjauan Utusan Malaysia di Pasar Siti Khadijah di Kota Bharu mendapati, berlaku lambakan ayam segar, membolehkan peniaga berada di dalam bilik.

Seorang peniaga, Zaimah Dotalah, 54, berkata, sejak ini ayam masih dijual pada harga RM8 sekilogram.

Bagaimanapun, dia menjangkakan harga bahan mentah itu naik menjelang sambutan Deepavali, minggu depan.

"Walaupun tiada subsidi, saya berpandangan, kerajaan perlu



PENIAGA ayam daging, Azmi Ahmad memotong ayam yang dijual di Pasar Modern Seksyen 6 Shah Alam, Selangor semalam. Rata-rata peniaga di pasar itu menjual ayam pada harga rendah iaitu RM8.40 hingga RM8.60 sekilogram berbanding harga siling RM9.40 sekilogram walaupun kerajaan menamatkan subsidi serta harga kawalan bahan mentah itu.



SEORANG pekerja pasar raya di Kuala Terengganu menyusun ayam segar untuk dijual kepada pelanggan pada hari pertama penamatan subsidi dan penghapusan harga bahan mentah itu bermula semalam.

- UTUSAN/PUOTRA HANIFFY

mengawal harga ayam. Saya bimbang harga bahan mentah itu naik disebabkan sepenuhnya memberikan kesan tidak baik kepada pengguna," katanya.

AYAM DI MELAKA KEKAL MURAH, BOLEH TAWAR-MENAWAR

Dalam pada itu, harga ayam di Melaka masih murah iaitu antara RM7.20 sehingga RM9.40 sekilogram.

Pengarah Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup Melaka, Norzila Jaafar berkata, hasil pemantauan di tiga pusat awam dapat, ayam segar di pasar awam dijual antara RM8.50 hingga RM9.40 sekilogram sementara RM7.99 di pasar raya besar.

Katanya, pelanggan di pusat

awam masih boleh tawar-menawar dengan penjual bagi mendapatkan harga lebih murah.

"Terdapat perbezaan harga ayam di pasar awam dan pasar raya besar. Saya beri jaminan ayam di pasar raya besar adalah ayam segar dan bukan stok lama.

"Hal ini kerana ramai yang beranggapan kalau ayam murah, ia adalah stok lama dan ini kita nafikan.

"Selain itu, bagi pengguna yang ke pasar awam, mereka boleh tawar-menawar dengan peniaga. Contohnya, kalau beli dua ekor ayam mereka mungkin hanya perlu membayar RM8.50 sekilogram berbanding harga sebelum RM9.50 sekilogram," katanya dalam sidang akhbar pemantauan harga ayam semalam.

HARGA AYAM TURUN DI PERLIS

Sementara itu, harga jualan ayam di sekitar Perlis menunjukkan penurunan dan dipaparkan sekitar RM8.50, manakala sebelumnya berada dalam keadaan stabil.

Pengarah Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup Perlis, Norazah Jaafar berkata, harga ayam pada masa ini bergantung kepada bekalan dan permintaan pengguna setelah bahan mentah itu diumumkan ketajaman.

"Sekarang harga ayam naik tetapi pada masa ini dia akan membeli pengguna itu berhubung, mungkin boleh menjerakan penurunan harga bahan mentah itu.

"Itulah antara kelebihan apabila harga ayam ini diumumkan yang mana kuasa ada di tangan pengguna," katanya selepas melalukan tinjauan di Pasar Besar Sasa, Kangar.

TIDAK PENINGKATAN HARGA DI NEGERI SEMBILAN

Dalam pada itu, tiada peningkatan bagi harga runcit ayam segar di pasaran di Negeri Sembilan walaupun kerajaan mengambil langkah memensukan subsidi ayam berkuat kuasa semalam.

Tinjauan di beberapa pusat awam di bandar Seremban mendapati, ayam segar dijual pada harga RM9.40 sekilogram seperti sebelum ini manakala di beberapa pasar raya pula ia dijual pada harga RM7.90 sekilogram.

Seorang peniaga ayam di Pasar Ampangan, Aliran Tambi, S2, berkata, harga ayam yang dijual banyak bergantung kepada bekalan ayam dan harga yang diterima daripada pihak pembekal.

Katanya, jika bekalan ayam adalah banyak dan tidak menghadapi sebarang masalah di pasaran, harga jualan sudah tentu tidak meningkat.

"Harga ayam jika turun maka mudanya memang bekalan ada dan banyak namun harga tiba-tiba sahaja meningkat biasanya pembekal memberitahu ayam kurang, itu sahaja alasan mereka.

"Harga memang tiada masalah namun apabila bekalan ayam tiada harga pasti akan melambung. Setakat ini harga ayam yang kami terima dari pembekal memang menunjukkan penurunan kebekalannya ini dan kami sebagai peniaga boleh 'senyap' sedikit," katanya di sini.

Sementara itu, Pengarah Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup (KPDN) Negeri Sembilan, Muhammad Zahir Marican berkata, hasil pemantauan pihaknya mendapati, rata-rata peniaga menjual ayam pada harga yang dikawal sebelum ini iaitu RM9.40 sekilogram.

RESTORAN HAMEEDIYAH KEKAL HARGA HIDANGAN

Restoran nasi kandar tertua negara, Restoran Hameediyah di George Town, Pulau Pinang masih mengekalkan harga hidangan berasaskan ayam di kesemua tangkapan restoran tersebut.

Pengurus Restoran Hameediyah, Mohamad Ruzaidi Syed Isahim berkata, setelah ini semua masakan berasaskan ayam tidak dinaikkan harga sekitar RM1 hingga RM2 mengikut jenis masakan.

"Ayam yang kita jual dipotong empat dan harganya masih sama setakat ini walaupun harga jualan ayam mentah tidak lagi dikawal kerajaan.

"Kami akan umumkan kepada pelanggan sekiranya berlaku kenaikan harga makanan di restoran, namun sekarang belum ada kenaikan harga di restoran kami," katanya.

Menurut beliau, pihaknya tidak dapat menjangka sehingga bila harga ayam yang dijual di restoran berkenaan dapat dikendalikan kerana bergantung kepada harga ayam mentah yang diperolehi daripada pembekal.

Harga turun hari pertama penamatan subsidi

Kuala Lumpur: Harga pasaran beras, minyak, gula dan sayur-sayuran pada hari pertama penamatan subsidi, pasaran tidak stabil namun sesetengah.

Di **Kangar**, harga ayam segar turun kerana peniaga di Pasar Basah Selayang mulai menjual pada harga kira-kira RM1.50 satu kilogram (kg).

Peniaga, Ali Abdul Kholid, 55, berkata sesetengah harga ayam segar jatuh pada harga 11 perisai. Ia berbanding seperti harga pasaran.

Sementara lagi, peniaga, Anil Pasandaran, 42, berkata, masalah kekurangan bahan makanan ayam segar di pasaran RM10 sekilogram.

"Melainkan kecuali harga ikan sudah turun tetapi ditamatkan, harga ikan semakin (tidak) turun," katanya.

Peniagaan di **Putrajaya**, ia berkata ada perubahan sedikit namun seperti biasa selalunya di harga RM1.40 hingga RM1.50.

"Kalau naik, turunlah. Contohnya, dalam ikan, sudah ditamatkan harga pada sesetengah," katanya.

Sementara itu, Peniagaan Kerekek, **Perlis**, pengedar, Tyron Siewori dan Koi Saha (RUPK) Negeri Perlis, berkata harga primer ayam segar di pasar sudah turun.



Orang ramai membeli sayur-sayuran pada hari pertama harga pasaran di Putrajaya. (Foto: Bernama)



Orang ramai membeli sayur-sayuran pada hari pertama harga pasaran di Putrajaya. (Foto: Bernama)

Di **Kuala Terengganu**, harga ayam segar turun kira-kira 10 perisai atau RM1.40 sekilogram kerana peniaga menjual satu kilogram RM1.40 sekilogram.

Di **Kuala Terengganu**, harga ayam segar turun kira-kira 10 perisai atau RM1.40 sekilogram kerana peniaga menjual satu kilogram RM1.40 sekilogram.

Peniaga ayam, Rendi Sulichan, berkata walaupun harga ayam segar ditamatkan, ia kekal pasaran tetapi ada antara peniaga menjual sesetengah harga selai 10 perisai RM1.

Sementara lagi, peniaga, Aliwan

Armad Beahin, 42, berkata harga ayam segar turun kerana ia sudah RM1.40 sekilogram sejak awal tahun ini.

"Tapi masalah, dalam ayam, ia, kerana harga ayam segar sudah ditamatkan harga ayam segar, sesetengah ada selai 10 perisai RM1."

Di Kota Bharu, harga ayam segar

Di **Kota Bharu**, harga ayam segar turun, dan di antara di Terengganu dan Perlis. "Terdapat di sini, mendapat ayam segar di harga dengan harga di antara RM1.40 hingga RM1.50 sekilogram berbanding RM1.50 sekilogram."

Peniaga, Yuzel (nama), 34, berkata harga ayam segar ditamatkan kerana ia sudah RM1.40 sekilogram sejak awal tahun ini.

"Seperti hari, saya tidak, peniaga ayam, kerana harga ayam segar sudah ditamatkan harga ayam segar, sesetengah ada selai 10 perisai RM1."

Di **Georgetown**, peniaga di Kompleks Pasar Awam **Georgetown**, Mohd. Farid Arif, 36, berkata harga ayam segar ditamatkan kerana ia sudah RM1.40 sekilogram sejak awal tahun ini.

Di **Georgetown**, peniaga di Kompleks Pasar Awam **Georgetown**, Mohd. Farid Arif, 36, berkata harga ayam segar ditamatkan kerana ia sudah RM1.40 sekilogram sejak awal tahun ini.

5000 kilogram. Kami tidak akan dapat untuk membeli ayam. Untuk harga ayam, tidak turun," katanya.

"Kalau sudah ditamatkan harga ayam segar, kerana harga ayam segar sudah ditamatkan harga ayam segar, sesetengah ada selai 10 perisai RM1."

Di **Kluang**, harga ayam segar ditamatkan kerana ia sudah RM1.40 sekilogram sejak awal tahun ini.

Di **Kota Bharu**, harga ayam segar ditamatkan kerana ia sudah RM1.40 sekilogram sejak awal tahun ini.

Di **Kota Bharu**, harga ayam segar ditamatkan kerana ia sudah RM1.40 sekilogram sejak awal tahun ini.

Dish MOHD, YUNUS YUSUF, LUKMIRI RIZWAN MOHI MOH, SYED APLAN SAYID HIZAR, JAMILAH ABDULLAH dan NOR SHAFWATI YUS



PENJAJAH KPN Kedah, Affendi Rajni Karthi (atas) meninjau harga ayam di Pasar Besar Alor Setar seawal... (SALAH SEBUAH)



OPDRG rambil ramai pembeli pembeli di Pasar Modern Selatyon 6, Shah Alam meninjau ayam antara harga RM8.40 hingga RM14.00 sekilogram. (SALAH SEBUAH)

Rata-rata terkejut bahan mentah itu dijual di bawah RM9.40 Orang ramai harap harga ayam kekal

PELALING JAYA - Rata-rata orang ramai yang ditemui memulau menaharapikan agar harga ayam terus stabil berikutan permasalahn subvdi terhadap bahan mentah itu dan harga upadgar untuk memastikan kestabilan.

Malah terungkap kemudi ini beberapa negara menduduki pihak Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Eksport (KDN) dan memandarkan pemantauan harga makanan itu.

Di Kangar, seorang perantau bernama Ismail, 55, berkata, dia yang sering membeli ikan beku untuk dijual di kedai makananya berharap tidak ada pihak yang mempedulikan kenaikan harga makanan.

"Harap saja agar harga ayam yang dijual masih stabil atau

tidak turun lagi kerana stabil dan tidak ada masalah untuk memastikan harga ikan stabil."

"Saya juga berharap kepada pihak KDN agar memantau makanan harga dan bekalan makanan-pemangkat pembeli agar ia tidak merosot. Saya juga beritama peraga seperti ayam" katanya ketika ditemui di Pasar Besar Desa, Kamati ar-kamati.

Katanya, sebagai peraga kedai makan, dia sering sedih untuk memastikan harga ikan dan teritama permasalahn harga mentah ia untuk bekalan peraganya. Dalam keadaan ini, dia berharap agar harga mentah ia stabil dan tidak ada pihak yang mempedulikan kenaikan harga makanan.

Di Alor Setar, seorang awang kedai ayam, Khairul Marjan, 70, yang berasal dari Kuala Lumpur, dia berharap agar

harga ayam di Pasar Besar Alor Setar terus stabil dan tidak ada masalah untuk memastikan harga ikan stabil."

"Malah saya juga berharap kepada pihak KDN agar memantau makanan harga dan bekalan makanan-pemangkat pembeli agar ia tidak merosot. Saya juga beritama peraga seperti ayam" katanya ketika ditemui di Pasar Besar Desa, Kamati ar-kamati.

"Saya berharap agar ia tidak ada masalah untuk memastikan harga ikan stabil dan tidak ada pihak yang mempedulikan kenaikan harga makanan."



harga sekejap" katanya.

Di Shah Alam, rata-rata pembeli di Pasar Modern Selatyon 6 berharap agar harga ayam kekal stabil antara RM8.40 dan RM14.00 sekilogram. Harga hari pertama pembelian adalah antara RM8.40 dan RM14.00 sekilogram.

Seorang kakitangan kerajaan, Ammar Ramli, 33, berkata, pembelian itu dapat mengurangkan perbelanjaan sekiranya pembelian ayam yang dijual adalah beritama RM9.00 sekilogram.

"Saya berharap agar ia tidak ada masalah untuk memastikan harga ikan stabil dan tidak ada pihak yang mempedulikan kenaikan harga makanan."

"Saya berharap agar ia tidak ada masalah untuk memastikan harga ikan stabil dan tidak ada pihak yang mempedulikan kenaikan harga makanan."

"Sudah tentu, saya berharap agar harga ayam kekal stabil dan tidak ada masalah untuk memastikan harga ikan stabil dan tidak ada pihak yang mempedulikan kenaikan harga makanan."

Seorang jag kakitangan kerajaan, Fadzri Azmi, berkata, harga mentah ayam merupakan kerana bahan mentah itu adalah makanan yang mempunyai kandungan protein sebaik.

"Saya, ini, memandarkan harga ikan yang agak tinggi kerana ayam adalah negara beritama Mersiti 11000 liter."

"Memang akan beritama sebaik sebaik ini harga RM8.40 sekilogram. Saya juga berharap agar ia tidak ada masalah untuk memastikan harga ikan stabil dan tidak ada pihak yang mempedulikan kenaikan harga makanan."

"Saya berharap agar ia tidak ada masalah untuk memastikan harga ikan stabil dan tidak ada pihak yang mempedulikan kenaikan harga makanan."

Peniaga tidak cadang caj lebih, harap stok stabil

ALOR SETAR – Pergerakan sisi dan bawah harga ayam bernilai semalam tidak meyakinkan disebabkan ekoran peniaga menjadi mudah daripada harga yang RM1.40 sekilogram (kg) yang ditetapkan semalam ini.

Ujarnya di Pasar Besar Alor Setar mendapati peniaga ayam menjual antara RM1.30 hingga RM1.40 per kg selain itu memaklumkan kebimbangan peniaga.

Menurut seorang peniaga, Mohd. Zaki Mohd Zaini, 32, harga ayam yang ditetapkan adalah RM1.30 atau kg lebih semalam.

"Hari ini dan semalam kami jual RM1.30 setelah dapat harga daripada pemborong RM1.10. Pemborong memberi kuasa ayam basuh ketika ini."

"Kami tak beradang untuk menaikkan harga lebih daripada



JASRIZAL (kanan) ketika melayan pelanggan di Kangar semalam.

itu kerana kami menjadi menjual harga pasaran," katanya.

Ujarnya, peniaga tidak risaukan sebagai pembeli yang kebimbangan ekoran ketidapan harga jual untuk membolehkan mereka membeli ayam.

Manurwa Wan Mohd. Ali Wan Ahmad Fauzi, 26, dia menjual ayam pada harga RM1.30 sekilogram jadi lebih mudah daripada RM1.40.

"Kami akan berusaha men jual harga ayam di bawah RM1.40

sebagai kg. Jika peniaga menjual harga kita merupakan oleh nilai itu untuk memastikan pengiraan tidak melebihi" katanya.

Di **Kangar**, seorang peniaga di Pasar Besar Setia, Jasrizal S. S. 45, berkata, harga jualan turut bergantung kepada pembekal barangannya.

"Hari ini, harga jualan ayam RM1.40 sekilogram dan ini adalah dalam tanggungan harga seperti sebelum ini dalam urusan penarikkan kembali ayam."

"Saya juga mempercayai harga ayam semasa seperti pelanggan saya jika berhadapan bekalan ayam semasa stabil," katanya.

Di **Seremban**, seorang Peniaga Besar Seremban dan Pasar Awam Seremban tetapi mengesahkan harga ayam RM1.10 hingga RM1.15.

Peniaga Ayam Segar, Marisa,

Shahid Rashid, 63, berkata dia masih menjual harga RM1.00 sekilogram kerana tidak mahu membebankan pelanggan terutamanya 60%.

"Kami peniaga di sini seboleh tidak akan menaikkan harga. Kita juga tidak kemana kerana ada pemborong ayam dan kebanyakkan harga tidak akan melebihi RM1 dengan letak, semoga."

Di **Ipoh**, seorang di sekitar bandar raya Ipoh, Dato Gajah dan Manung mengesahkan, ada peniaga menjual ayam pada harga RM1.10 berbanding RM1.40 semalam.

Seorang peniaga, Mohd. Ali Mohd. Ali, 52, berkata, ia akan tidak membolehkan menjual ayam kepada mereka pada harga lebih rendah berbanding sebelum ini atau sekitar RM1.30 sekilogram (kg) kepada RM1.50 per kg.



TIADA KENAIKAN KETARA HARGA AYAM 436

HARGA ayam di pasaran selaras negara selepas subsidi dan kawalan harga diamatkan bermula Rabu. Hoki menunjukkan setrajag kenderaan mendadak, malah harga basuh mentah itu di beberapa lokasi didapati dipul lebih rendah daripada harga kawalan RM9.40 sebelum ini.

Harga ayam masih stabil



Penerapan subsidi dan harga pasaran ayam yang bersta-Rabu menunjukkan trend peningkatan sedara, sebaliknya kadar ayam lembat masih mengekalkan harga sekitar RM5.40 hingga RM5.90 bagi setiap kilogram (kg).

Isi berdasarkan hasil tinjauan harga di negeri Selangor, Kedah, Perlis, Pulau Pinang, Johor, Melaka dan Kelantan.

Pada peringkat nasional, harga ayam masih menunjukkan harga pasaran stabil itu kerana kos daripada pembekal tidak berubah.

Ada juga yang menunjukkan bahawa penurunan harga ayam disebabkan oleh permintaan pembekal dan harga yang stabil kerana permintaan akan datang namun tidak membekalkan pengguna.

Selain itu, harga ayam di sekitar Johor, Pahang pula diuji pada sekitar RM5.40 hingga RM6.50 setiap kg, berbanding RM7.00 hingga RM9 sebelum ini.

Ditunjukkan juga harga bersewaka petani masih stabil kerana ayam mengantikan sebarang masalah ayam kerana mengganggu infrastruktur perolehan yang dapat diperkembangkan.

Pertubuhan Menteri, Datuk Seri Anwar Ibrahim pada perbentangan Dewan Rakyat 2024, mengemukakan kawalan harga semasa untuk mengekalkan harga ayam sebelum ini akan dipertahankan supaya pasaran tempatan tidak berisiko dengan bubas dalam memastikan ketahanan bekalan tersebut di pasaran.

Beliau berkata, sejak Februari 2022, subsidi telah dan masih yang sebelum ini hanya diperkenalkan kepada muam perolehan tetapi ia diperluaskan dengan



Perdagangan ayam di pasar basah sekitar Kuala Lumpur.

tanjangkan kepada setiap sebanyak RM2.5 bilion.

Pada Sabtu lalu, Menteri Pertanian dan Keterjaminan Makanan, Datuk Seri Mohamad Sabu memberi jaminan bahawa harga ayam akan berada di bawah

para yang sebegini kerana akan kawalan ditambahkan.

Tanpa Mohamad, subsidi dari kerajaan harga ayam akan stabil, di luar itu juga diperluaskan mengantikan maklumat sedia ada.

Tidak berubah, dijual lebih rendah

KUALA LUMPUR - Harga ayam selepas subsidi dan kawalan harga ditamatkan bermula Rabu, menunjukkan tidak berlaku kenaikan harga mendadak.

Sebaliknya, tinjauan di Pasar Harian Seangang dan sekitarnya mendapati, bahan mentah itu dijual pada harga lebih rendah sehingga RM5.40 sekilogram (kg).



SUKHAB

Seorang peniaga, Sukhab Yusoff, 68, berkata, harga ayam dijual pada Rabu, berbanding RM6.70 semasa sebelumnya.

Menurutnya, ia masih kekal berbanding harga yang ditetapkan kerajaan sebelum ini iaitu RM5.40 per kg disebabkan permintaan harga rendah daripada pembekal.

Pembekal tidak harga rendah disebabkan ada lebih stok ayam dan rebah ke pasar (konvensional) bagi mengeduk lambakan. "Stok yang lebih banyak dan berat ayam juga sudah kepada 1.8kg. Ada juga membekal hingga 3kg berbanding ketika masalah stok dulu, beratnya ada yang kurang 1kg," katanya.

Bekas yang berpangkalan selama 30 tahun dalam perniagaan ayam berkata, beliau tidak akan pusing harga lagi memandangkan bilangan itu sekejap (Oktober lalu).

Masih boleh dibeli - Peniaga

PABER PUTEH

Reagapan harga ayam pembekal Rabu menunjukkan jualan masih mampan. Ia kekal murah setegamannya sebelum ini.

Tinjauan Sinar Harian di beberapa premis jualan ayam mendapati, harga antara RM5.40 hingga RM7.80 untuk sekilogram (kg) kecuali yang lebih rendah dan harga kawalan sebelum ini iaitu RM5.40.

Seorang pekerja kedai ayam, Zainal Udin, 45, berkata, harga bahan mentah itu dijual dengan RM6.00 per kg.

"Paling murah yang pernah saya



KHAIRU SIRWA

KELANTAN

duluan RM6.00 dan RM6.40 merupakan paling murah sebelum ini," katanya.

Jelangnya, bagaimana rupa jualan pembekal ayam masih akan dikekalkan walaupun pada leg subside.

Seorang peniaga di Bukit Aba di sini, Khairul-Bawaz, 51, deris tidak bersedia dengan sebarang kemungkinan selepas mengumpul barang pembekal sebelum ini.

"Saya jangka tidak lama lagi harga ayam naik sekitar RM5.

"Walaupun naik, saya tidak akan ada untuk perniagaan ayam kerana bekaldarat percuma," katanya.

Trend harga ayam dijangka menurun

KUALANTAN - Peniaga di daerah ini menjangkakan trend harga ayam terus

menurun, selepas kawalan ditamatkan hari Sabtu. Bahan mentah itu pada Rabu.

Tinjauan di Pasar Besar Kuantan dan Pasar Buloh di sini, mendapati jualan bahan mentah itu masih murah iaitu RM5.20 sekilogram berbanding RM10.40 pada Selasa.

Peniaga ayam segar Al-Abba-Ohman, 55, berkata, penetapan harga rendah daripada pembekal membolehkan peniaga menjual ayam pada harga lebih murah.

"Kalau jualan lambat daripada pembekal bekaldarat ini harga pembekal menurun. Saya jangka harga akan muncun (lebih stabil).

"Ia memberi peluang kepada peniaga dan pengguna. Saya berharap dengan langkah kerajaan membuat pengalangan pada ketika ini," katanya.

Peniaga masih patuh

ALOR SETAR

Majoriti pembekal dan peniaga ayam di negeri ini mematuhi garis pematuhan peraturan subsidi harga ayam. Mereka melaikan mematuhi.

Seorang pengguna, Huda Mohd Muzil Yusoff, 57, berkata, usaha yang dilakukan oleh kerajaan bertujuan membantu bagi mengurangkan kos perbelanjaan rakyat yang disebabkan berketuhan kenaikan harga barang.

Akan tetapi, beliau berkata ia

KEDAH

perlu diawasi oleh kerajaan bagi mengatasi cubaan peniaga untuk ambil kesempatan jika pembekal subsidi ayam," katanya yang berkata, sebagai jualan di setiap minggu.

Seorang lagi pengguna, Mahidin Ahmad, 35, berkata, pihak berkuasa seperti Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup (KPDN) perlu memantau secara berkala bagi memastikan peniaga menjual ayam pada harga yang stabil.

Harga ayam ikut pembekal

IPOH - Disusur, penetapan subsidi ayam, seperti dijangka berlaku peningkatan harga jualan bagi sekilogram ayam sekitar RM7 hingga RM8.

Tinjauan di bandar ini mendapati, harga ayam dijual sekitar RM6.00 hingga RM 6.50 sekilogram (kg) berbanding RM7.00 hingga RM8 sebelum ini.

Peniaga yang dibantu membolehkan permintaan harga disebabkan pembekal melaikan harga bahan.

Namun terdapat peniaga yang mengeduk harga jualan kerana bekaldarat sebelum 1 November.

Seorang peniaga, Mohamad Anis Alim, 45, berkata bekaldarat ayam di sini sebelum pengalangan harga dibuat.

Kurang 5 peratus premis jual mahal

KPDN kesan 68 premis jual ayam melebihi kadar harga siling.

PETRAJAYA

Seluruh 44 peratus atau 68 daripada 154 premis yang diperiksa di Semenanjung, menjual ayam pada kadar melebihi harga siling.

Pengarah Menteri Perdagangan Dalam Negeri dan Kawas Hulu (KPDN) Datuk Amizan Mohd Ali berkata, setelah am 1 pelera, harga ayam tertinggi dilesen dijual di Pasar Basah Rompin, Pahang dan Pasar Basah Mars, Terengganu tali RM11 sekilogram (kg).

"Harga terendah pula di rekod di Temerloh, Melaka Merising, Johor lalu pada RM6.48 per kg," katanya menerusi sidang akhbar selepas meninjau harga ayam di sebuah pasar raya di sini pada Rabu.

Menurutnya, Kementerian akan mempromotkan perantara dan pengangkutan bagi me-

lihat kepada KPDN kawasan yang mempunyai jumlah kenderaan pengangkutan RM9.40 termasuk kakitang dan jana premis.

"Kita ingin memantapkan dengan kuasa tunai ke setiap premis pembeli itu kerana, wenn ada bekuan dan kos operasi sehingga menyebabkan mereka tidak boleh menjual di bawah harga di bawah RM9.40," katanya.

Tegas beliau tindakan perantara dilakukan termasuk aspek pengangkutan bagi memastikan tiada pihak mengambil kesempatan.

"Tindakan boleh diambil terhadap penjual premis melanggar Akta Kawalan Harga dan Amarancahan 2011 (AKA 222) dan Akta Pesewaan 2010 sekiranya harga ayam yang dijual tidak murtad," katanya.

Harga siling ayam ditetapkan RM9.40 per kg, namun pada tahun itu, kerajaan mengumumkan peramalan penuh bimbingan subsidi dan harga kawalan bagi ayam bermula 1 November 2023.

Sebelum gas melanda, harga jualan ayam proses itu dipotong.

Amanan juga tidak menolak kemungkinan harga makanan akan meningkat sekiranya ayam



Amizan (kanan) meninjau harga ayam sewaktu Sidu Pemantauan Harga Ayam di Loteri JCI City Mall, Petrajaya pada Rabu.



mentah dijual pada harga tinggi. "Jika ada risiko yang mungkin boleh timbul oleh kesan kepada industri lain.

"Kalau harga makanan tinggi, aka buat aduan di platform yang disediakan dan kami akan contact pembekal, kos pengaliran dan keuntungan mereka sebelum tindakan diambil," katanya.

Aduan boleh dibuat non-menerusi aplikasi WhatsApp di talian 019-279-4317 atau 019-848-8000, menerusi portal aduan e-aduan@pdhpa.gov.my, hubungi

pusat kawalan 1-800-886-800, atau melalui pautan @pdhpa.gov.my atau EtADU KPDN.

Terdahulu di KUALA LUMPUR, Amizan selaku Menteri Perdagangan Dalam Negeri dan Kawas Hulu (KPDN) di Dewan Rakyat berkata, harga ayam di negara tidak meningkat dengan penerapan subsidi dan harga kawalan.

Jelasnya, kerajaan itu berkeinginan jerman yang dibekalkan oleh industri terlibat.

"Pastinya sebelum membuat

keputusan itu untuk tamatkan subsidi, aka lakukan dengan industri dan mereka memberi laporan.

"Kita mahu mereka berurusan sama memastikan bukan sahaja bekalan makanan, tetapi (harga yang ditawarkan juga) murtad," kata beliau.

Tambahnya, KPDN juga menyedai risiko kenaikan harga ayam, namun usaha bimbingan dibuat bagi mengurangkan unsur tersebut.

KPDN intai harga ayam pada hari pertama

SHAH ALAM - Lebih 2,300 anggota penguat kuasa Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup (KPDN) seluruh negara dikerah memantau harga ayam pada hari pertama pelaksanaan penamatan subsidi dan harga kawalan bekalan itu pada Rabu.

Pemeriksaan dijalankan bagi memastikan peniaga tidak melanggar peraturan meletakkan harga ayam melebihi harga yang ditetapkan.

Di **NEGERI SEMBILAN**, Pengarah KPDN negeri, Muhammad Zahir Mazlan berkata, kebanyakan peniaga masih mengekalkan harga sebelum ini.

"Kita akan melakukan semakan terhadap dokumen tambahan diberikan oleh peniaga, jadi kita dapat lihat harga ditawarkan munasabah atau tidak," katanya.

Di **MELAKA**, peniaga ayam segar di negeri ini akur dan tidak mengenakan sebarang caj pemojangan ayam kepada pengguna.

Pengarah KPDN Melaka, Norena Jaafar berkata, langkah itu dapat memberi peluang kepada pengguna membeli ayam dengan harga berpatutan tanpa dikenakan sebarang caj tambahan.

"Rata-rata peniaga di pasar awam menjual Serendah RM6.50 sekilogram (kg) manakala pasar raya yang kita jumpa RM7.39," katanya.

Di **KUALA TERENGGANU**, Pengarah KPDN negeri, Saharuddin Mohd Kia berkata, pihaknya menggiatkan penguatkuasaan di bawah Akta Kawalan Harga Dan Antipencatutan 2011.

Katanya, seramai 117 pegawai penguat kuasa dan 58 pegawai pemantau harga di pasar raya dan pasar basah di seluruh negeri.

"KPDN Terengganu ingin memberi peringatan kepada peniaga supaya tidak mengambil kesempatan menaikkan harga," katanya.

Di **ALOR SETAR**, mana-mana pihak yang mengambil



Saharuddin (kanan) memantau harga ayam segar yang dijual di sebuah pasar raya di Kuala Terengganu pada Rabu.

kesempatan dengan menaikkan harga ayam berdepan tindakan undang-undang.

Pengarah KPDN Kedah, Affendi Rajini Kanth berkata, pihaknya tidak berkompromi dan tindakan akan diambil di bawah Akta Kawalan Harga dan Antipencatutan 2011.

"KPDN tidak akan berkompromi dengan mana-mana pihak yang menaikkan Harga ayam sewenang-

wenangnya," katanya.

Di **KOTA BHARU**, KPDN Kelantan mengingatkan pengguna supaya tidak membuat pembelian panik ke atas ayam susulan kerajaan bertindak mengapungkan harga bahan mentah itu.

Pengarahnya, Azman Ismail berkata, tiada keperluan untuk berbuat demikian kerana bekalan bahan mentah itu mencukupi.

Harga ayam diapungkan

SAMA-SAMALAH kita tengok kesan tindakan kerajaan untuk tamatkan pemberian subsidi dan perletapan harga ayam mulai senjalam.

Ini bukan langkah mudah. Tentulah Kementerian di bawah Tuk Seri Mat Sabu dah kaji semasak-masaknya tindakan itu.

Tindakan apungkan harga ayam ikut permintaan pasaran ada risiko yang tersendiri. Macam-macam boleh berlaku. Ayam boleh hilang dari pasaran. Ada juga tindakan tamak sesetengah pihak untuk pastikan harga ayam melambung tinggi.

Nampaknya kerajaan bersungguh-sungguh untuk buat reformasi subsidi. Dalam tahun ini dijangka kos subsidi cecah RM80 bilion.

Untuk subsidi ayam dan telur sahaja



jumlahnya adalah RM3.8 bilion. Tak bertanggung beban itu pada kerajaan. Kerajaan dah mulakan dengan menyasarkan subsidi elektrik.

Awang nak puji Mat Sabu yang libatkan industri dan peringkat awal dalam soal ini. Nampaknya pemain industri berjanji akan beri kerjasama.

Adalah dilaporkan bahawa Persekutuan Persatuan-Persatuan Penternak Malaysia (FLFAM) jangkakan harga ayam akan tetap di bawah RM9.40 sekilogram.

Awang harap rakyat juga faham mengapa tindakan ini diambil. Memang subsidi perlu tapi beban subsidi yang melampau akan jejakkan kos perbelanjaan kerajaan yang patut digunakan untuk pembangunan rakyat.

TIADA KENAIKAN MENDADAK HARGA AYAM SELEPAS SUBSIDI TAMAT BERMULA SEMALAM

Peniaga kekal harga

Kuala Lumpur: Harga ayam segar di Perlis tidak menunjukkan kemakan mendadak apabila dijual sekitar RM8.50 hingga RM10 sekilogram (kg) susulan penamatan subsidi dan kawalan harga bekalan itu bermula semalam.

Sebelum ini, harga runcit maksimum bagi ayam standard adalah RM9.40 ikg, manakala harga runcit ayam super adalah RM11.40.

Manakala di Georgetown, rata-rata peniaga mengekalkan harga ayam apabila dijual pada harga RM8.50 hingga RM9.40 bagi ikg.

Harga ayam kekal RM9.40 untuk ikg di Pasar Awam Bayan Baru, Pasar Balik Pulau, Pasar Chowrasta, Pasar Jalan Petani dan Pasar Farlim, manakala RM8.90 ikg di Pasar Padang Terabek.

Tinjauan di **Pasar Besar Alor Setar, Kedah** mendapati ayam segar dijual pada harga antara RM7.70

hingga RM8.50 sekilogram (kg) berbanding harga siling ditetapkan kerajaan sebelum ini iaitu RM9.40 sekilogram.

Di **Kuala Terengganu**, harga ayam segar di negeri ini turun sebanyak 15 peratus daripada harga siling ditetapkan pada hari pertama penamatan subsidi sumber protein itu.

Tinjauan mendapati kebanyakan peniaga menjual ayam pada harga antara RM7.20 hingga RM7.99 per ikg, berbanding harga siling RM9.40 sebelum ini.

Sementara di **Kota Bharu**, harga ayam standard dijual antara RM6.40 hingga RM6.70 untuk ikg di Pasar Peringat dan Pasar Peste Tamboh, semalam berbanding RM8, kelmarin.

Manakala di **Johor Bahru**, harga ayam segar di beberapa pasar di bandar raya ini masih mengekalkan harga siling iaitu RM9.40 sekilogram.



ARIFFIN (tiga dari kiri) melakukan tinjauan harga ayam di sebuah pasar raya di Kuala Lumpur, semalam.

Jual lebih murah

Kuala Lumpur: Dua pasar raya di sekitar ibu kota menjual ayam segar pada harga lebih murah semalam iaitu hari berkuat kuasanya penamatan subsidi serta kawalan harga bahan mentah berkenaan.

Hasil tinjauan Harian Metro di sebuah pasar raya di Jalan Munsel Abdullah di sini, ayam segar dijual pada harga RM7.99 sekilogram berbanding minggu lalu iaitu RM8.40 sekilogram.

Tinjauan di sebuah lagi pasar raya di pusat beli-beli Berjaya Times Square mendapati ia dijual pada harga RM7.99 sekilogram berbanding sebelum ini iaitu antara RM8.40 hingga RM9 sekilogram.

Pekerja swasta Amalin Nisr, 26, berkata, penurunan harga jualan berke-

naan cukup signifikan.

"Apabila subsidi serta kawalan harga ditamatkan, saya dapat harga jualan turun meniadak selain tiada had pembelian.

"Ia bukan saja lebih menjimatkan, malah memudahkan kami untuk membeli lebih daripada seekor ayam," katanya kepada Harian Metro.

Bagi Izan Ariffin, 34, harga ayam di pusat beli-beli berkenaan konsisten dan sesuai untuk dibeli secara borong.

Sementara itu, Pengarah Perdagangan Dalam Negeri dan Hal Ehwal Pengguna Kuala Lumpur Ariffin Samsuddin berkata, pemantauan dijalankan bertujuan bagi membandingkan harga di pasar raya dan pasar basah.



PENJAGA memeyakan tahap keagungan ayam yang dijual ketika tirajaman harga ayam di Pasar Chow Kit, Kuala Lumpur, semalam. Gambar: NITIP/SADIQ SANI

Harga stabil tanpa kenaikan mendadak

Oleh Noor Hidayah Tansil
 hidayah.tansil@metro.com.my

Ayam segar di Lembah Klang masih dijual di bawah, sama pada harga siling RM9.40

Kuala Lumpur

Tida kenalkan harga mendadak bagi ayam hulu segar di sekitar Lembah Klang terpuas penambsin sepe-mahnya pembetulan sub-sidi dan harga kawalan bagi bahan mentah itu berkuat kuasa semalam.

Tinjauan Harian Metro di Pasar Chow Kit semalam, mendapati harga ayam masih dijual antara RM9 sehingga RM9.40 se-kilogram.

Di Pasar Harian Kuala Lumpur pula, sebahagian besar peniaga memuat antara RM8 hingga RM9 sekilogram apabila ia masih dijual di bawah dan sama pada harga siling sebelum ini iaitu RM9.40.

Pemerhatian juga mendapati kehadiran pelanggan juga seperti hari lain dan bekalan bahan mentah itu masih banyak di Pasar Chow Kit manakala di Pasar Harian Kuala Lumpur, ada peningkatan pelanggan selain bekalan ayam segar habis.

Peniaga ayam di Pasar Chow Kit, NoorMdin Mohd Fauzi, 39, berkata, se-malam harga ayam di pasar berkenaan masih sama iaitu RM9 sekilogram.

HARGA AYAM (satu kilogram)

- KUALA LUMPUR**
 - Pasar Chow Kit **RM9 hingga RM9.40**
 - Pasar Harian Kuala Lumpur **RM8 hingga RM9**
- SELANGOR**
 - Pasar Medan Selera 25, Shah Alam **RM9.40**
 - Pasar Tanah Sekeloa 6, Shah Alam **RM8.40 hingga RM9.40**
- KELANTAN**
 - Pasar Perlisat **RM8.40 hingga RM9.70**
 - Pasar Paksi Tumbuk **RM8.40 hingga RM9.70**
- MELAKA**
 - Pasar Aulak Bachang **RM8.90**
- PULAU PINANG**
 - Pasar Awam Town Baru **RM9.40**
 - Pasar Pulau Tiros **RM8.80**
 - Pasar Bak Pulau **RM9.40**
 - Pasar Padang Teratai **RM9.40**



- PERLIS**
 - Pasar Besar Sema, Gerop **RM8.50 hingga RM9**
- KEDAH**
 - Pasar Datar Air Selayu **RM7.70 hingga RM8.50**
- PERAK**
 - Pasar Awam UTC Ipoh **RM9.40**
- SABAH**
 - Pasar Besar Kota Kinabalu **RM9.2**
 - Pasar Inanam **RM9.2**
- SAHAWAK**
 - Pasar Serok **RM9.80 hingga RM10.80**

lant ini. "Sekarang, harga sudah stabil dan kami terus bu-patkan caj itu. Kami harap pemerintah dan peladang dapat rebatkan harga se-pekti ini kerana jika mereka jual pada harga tinggi, kami terpaksa menaikkan harga jualan," katanya ditre-tual.

Seorang lagi peniaga ayam, Nur Farah Inzati Halima, 25, semalam, dia memperolehi bekalan ayam daripada tiga pembekal pada harga yang masih rendah.

Peniaga Pasar Harian Kuala Lumpur, NoorDilla Aida Othman, 39, berkata, dia memuat ayam segar pada harga RM8 hingga RM9 sekilogram sejak beberapa bulan ini, namun menandakan harga jualan juga perlu melompat kepada harga pembekal.

"Harga daripada pembekal agak rendah dan saya memang mahu jual harga berpuatun walaupun untung hanya 30 sen sehingga RM8 saja."

"Kalau jual mahal, pelanggan pula terkejut. Untung berkecuan sudah cukup baik bagi saya."

"Harus ada simulasikan, ayam habis dijual jam 10 pagi. Kalau yang beli, kalau mereka bimbang harga meningkat," katanya.

Katanya, peniaga juga tidak mengemukakan caj pemertogin ayam kerana me-nguasai harga daripada pembekal sudah stabil. Menurut, harga ayam semalam menurun dan kini stabil sejak hampir dua bulan lalu, namun berharap harga itu akan terus stabil tanpa kenalkan mendadak. "Sebelum ini, harga ayam kami dapat daripada pembekal agak mahal, pernah mencapai RM10 sekilogram. Namun, kami perlu jual lagi harga siling RM9.40, sebab itu kami kemakan caj pemertogin untuk ken lebih kerana tiada untung seho-

100 ekor pun susah

Peniaga di Johor Bahru mengeluh jualan ayam segar merudum

Oleh **Muhamad Faid Noh**
 f.noh@metro.com.my

Johor Bahru

Peniaga ayam segar di bandar raya ini mengeluh berikutan harga bahan-bahan yang terus meningkat terutamanya harga ayam masih merudum harga sifing baru RM4.50 sekilogram.

Terdapat di beberapa pasar bandar di Tampoi, Perling dan Skudai mendapati lot ayam segar sedang laris dengan tidak pernah dilihat pembeli datang membeli itu seperti sebelum ini.

Walaupun demikian ada lot yang pernah pendam atau perahinya disebabkan subsidi dan harga bahan-bahan ayam segar, harga ayam segar dilihat masih terus mengikat harga sifing walaupun harga ayam sedikit merudum.

Peniaga ayam, Mohd Faid Noh, 39, mendakwa jualan ayam segar merudum terus sehingga 40 peratus sejak bulan lalu. "Kadangkala, sekiranya pen-



Pada harga sekarang, just rindu dia (ayam) tak boleh ayam, hayangkan bila harganya nak merudum nanti."

Mohd Faid

jualan merudum ayam segar masih ketam sejak dua minggu lalu.

"Berikutan itu kami peniaga ayam segar masih menjual 100 kilogram ayam segar, namun sejak dua minggu lalu tidak dapat menjual pun sedikit."

Walaupun begitu, dia harga sifing ayam segar: Adik, namun, harga ayam segar masih seperti harga ini yang ditubuhkan dengan nilai RM4.50 sekilogram.

"Ramai peniaga rasa sedikit masalah dan harga sifing ayam di pasaran kerana tidak, kadangkala masih merudum sehingga 40 peratus. Pada harga sekarang pun ramai peniaga tak beli ayam, hayangkan bila harganya nak merudum nanti," katanya.



PERUSAHA sekiranya peniagaan ketika tryout di sebuah pasar di Tampoi, Johor. **Gambar: NITHYANI AMYUNI MAZLAN**



BERLAKU pasar yang menjual barang-barang di Tampoi, Johor. **Gambar: NITHYANI AMYUNI MAZLAN**

Island pada itu, peniaga ayam, Ann Muhamad, 34, risau ramai peniaga ayam segar akan terjejas berikutan

peningkatan subsidi dan harga sifing bahan mentah itu. "Kadangkala orang ramai ju-

ga kini beralih dari membeli pembalut, seekor ayam kepada hanya membeli daging ayam (sepatutnya)

dari Thailand yang dijual pada harga lebih murah."

"Sebelum ini, setiap kilogram pasti beli dua tiga ayam segar untuk serangkap. Namun, sekarang yang beli seekor ayam pun sudah sangat kurang, malah berikutan program subsidi sudah membeli ayam yang sudah korup."

"Dulu peniaga di pasar basah ini mampu jual sehingga RM10 ayam segar sebotol, namun sekarang tak ada. Itu sebab kenapa harga ayam hari ini pun masih," katanya.

Perangna, Adli Salih, 45, yang juga atandor pun menyedai bahawa, kadangkala kadangkala harga ayam merudum kerana subsidi bahan-bahan mentah.

Alor Setar: Tinjauan mendapati kebanyakan peniaga menjual ayam segar pada harga antara RM7.70 hingga RM8.50 sekilogram (kg) berbanding harga siling ditetapkan kerajaan sebelum ini iaitu RM9.40 sekilogram.

Peniaga ayam di Pasar Besar Alor Setar, Wan Mohd Afiq Wan Mohd Fauzi, 26, berkata, walaupun kerajaan memansuhkan subsidi ayam mulai semalam, ada antara peniaga sudah menurunkan harga sejak jumaat lalu lalu.

Katanya, kebanyakan peniaga terutama yang menjual ayam di bahu jalan menurunkan harga jualan 90 sen hingga RM1.10 sen sekilogram daripada harga siling ditetapkan kerajaan sejak Khamis lalu.

"Pada mulanya saya jual pada harga RM9 sekilogram sebelum turun RM8.30 sejak jumaat lalu. Kami turunkan lagi hingga RM7 sekilogram sampai hari ini,"

Jual RM7.70 sekilogram



AFFENDI (kiri) bersama Muhammad Zakir menunjukkan harga ayam yang dijual dengan harga RM7.70 di Pasar Besar Alor Setar, semalam. - Gambar NSTP/SYAHARIM ABIDIN

katanya.

Seorang lagi peniaga, Mohamad Zakir Mohd Zahir, 27, berkata, ada juga peniaga yang panik kerana bimbang akan berlaku kenaikan harga ayam disebabkan subsidi ditarik balik.

Katanya, pelanggannya iaitu peniaga kedai makan

membuat tempahan kelmarin disebabkan panik dan menjangkakan harga ayam akan naik.

"Ada pelanggan buat tempahan sebab dia takut subsidi ayam tak ada, jadi dia buat tempahan dan datang mengambil tempahan ayam sebanyak 70 ekor, tetapi harga kami jual masih

sama iaitu RM7.70 sejak semalam (kelmarin)," katanya.

Sementara itu, Pengarah Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup (KPDN) Kedah, Affendi Rajini Kanth berkata, pihaknya tidak akan berkompromi dengan mana-mana pihak yang menaikkan harga ayam sewenang-sewenangnya selepas subsidi ayam ditarik balik berkuat kuasa.

Bellau berkata, pihaknya akan mengambil tindakan tegas mengikut akta yang berkuat kuasa.

"Jika ada yang didapati memanipulasi harga atau berlaku kenaikan harga mendadak, kita akan ambil tindakan mengikut Akta Kawalan Harga dan Antipencatutan 2011," katanya pada sidang media di Pasar Besar Alor Setar, semalam.

KPDN yakin tidak berlaku kenaikan harga

Kuala Lumpur: Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup (KPDN) yakin langkah kerajaan menamatkan subsidi dan harga kawalan bagi ayam sepenuhnya bermula semalam, tidak akan menyebabkan berlaku kenaikan harga bahan mentah itu pada masa depan.

Pemangku Menteri Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup Datuk Armizan Mohd Ali berkata, keputusan itu dibuat selepas kerajaan mengambil kira pelbagai faktor termasuk melalorkan lihat urus dengan pemain industri berkenaan.

"Pastinya, sebelum keputusan (amatkan subsidi ayam dibuat), lihat urus dengan pihak industri sudah dilaksanakan.

Kita minta mereka memberi jaminan untuk pastikan bukan hanya daripada segi bekalan, tetapi harga juga diletakkan pada kadar yang munasabah.

"Alhamdulillah, walaupun sebelum berkuat kuasa (penamatan subsidi) bermula 1 November (semalam), beberapa pasar raya sudah mengumumkan harga mereka yang jauh lebih rendah daripada RM9.40 sekilogram," katanya.

Beliau menjawab soalan **Datuk Rosol Wahid (PN-Hulu Terengganu)** berkaitan jaminan kerajaan selepas melaksanakan pengapungan harga ayam, terutama bagi memastikan tidak berlaku kenaikan harga ayam pada masa depan sehingga membebankan rakyat.

Pengguna perlu bijak banding harga - FOMCA

KUALA LUMPUR - Susulan bermulanya pengapungan harga ayam, pengguna disaran bijak memilih lokasi bagi membeli bahan mentah itu pada harga sesuai dengan kemampuan masing-masing.

Bendahan Agung Gabungan Persatuan-Persatuan Pengguna Malaysia (FOMCA), Nur Asyikin Aminuddin berkata, cara paling mudah untuk membuat perbandingan harga melalui aplikasi mudah alih *Price Catcher* yang dibangunkan oleh Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup (KPDN).

"Pengguna sudah boleh buat pilihan. Apabila harga diapungkan, maknanya ia dah kembali ke ftran asal ekonomi iaitu penawaran dan permintaan.

"Kita sebagai pengguna boleh membuat pilihan terutama melalui aplikasi *Price Catcher* yang bukan sahaja boleh membandingkan harga ayam, tetapi juga bahan lain. Jadi kita boleh tengok pasar raya mana yang jual ayam (pada harga yang) lebih rendah," katanya.

Beliau turut menasihatkan pengguna untuk membuat laporan kepada KPDN sekiranya mendapati terdapat peniaga yang menaikan harga ayam dengan ketara. - Bernama



Chicken prices stay grounded

The price is right

Chicken costs RM8.50 per kg at Pazar Modern Seksyen 6 in Shah Alam. — KK SHAM The Star

Despite the removal of price controls and subsidies for chicken, the cost has remained the same and the government intends to ensure there is no foul play, with more than 3,000 personnel monitoring markets. The subsidy removal is expected to save RM100mil a month, which can be redirected to the chicken industry to stabilise prices. > See reports on pages 5 & 6

Consumers will still buy poultry even if prices go up

KUALA LUMPUR: Consumers say they have no choice but to continue buying chicken even if prices increase after Putrajaya imposed price caps for the popular meat.

Richard NG HOAH told The Star that this is because chicken has become a household staple for many families.

The 30-year-old mother of four from Ampang said she buys at least two birds at a time, which lasts for up to two days.

"I am afraid the rising price of chicken will make it expensive for us, so I would still prefer if they had a ceiling price."

"My kids love to eat chicken, and they can even fry it themselves. So, for families like mine, we will still buy even if the price goes up," she said when met at the Chow Kit market here yesterday.

Aunty Yong, 66, said she wished retailers could continue to enjoy subsidies to deal with the rising cost of food.



"I want to buy two frozen parts and drumsticks, and this cost RM26. At this rate, I will have to cut down on expenses."

"Ideally, subsidies should continue, especially for retirees like me," said one Kuala

Lumpur resident.

A survey of chicken stalls at the Chow Kit was held at the end of October. It found that the standard chicken was being sold at between RM9 and RM9.40 per kg on the first day that the government ended ceiling prices.

It was previously set at RM9.40 per kg.

Another homemaker, Azrah Mohamad, said her family is unlikely to buy less of the meat even if prices went up.

"I cannot reduce my purchase because I cook every day, so even if there is an increase, I still have no choice but to buy chicken," said the 31-year-old.

"When you have kids, there is no choice, we have to do what we have to do."

Although chicken prices have been eased, eggs are still subsidised and kept at a ceiling of 45 sen for Grade A, 43 sen for Grade B and 41 sen for Grade C in Peninsular Malaysia.

Check on prices despite the float

Ministry: Over 2,000 enforcement personnel, 900 price monitoring officers deployed

By FAZLEENA AZIZ
fazleena@thestar.com.my

KUALA LUMPUR: As chicken prices are floated starting this month, the Domestic Trade and Cost of Living Ministry has mobilised over 2,000 enforcement personnel to monitor prices.

Acting minister Datuk Azrihan Mohd Ali said a total of 2,300 enforcement personnel and some 900 price monitoring officers have been deployed to monitor the situation at 13 levels, including hypermarkets, retail markets, supermarkets, wet markets, poultry shops and others to survey the situation following the floating of chicken prices.

"We know that among the risks that we may face following the floating of chicken prices is the issue of cash," he said during his ministerial reply on the Budget 2023 in the Dewan Rakyat yesterday.

He said the Competition Act must be strengthened to resolve issues related to cash, adding that the ministry had held engagements with the industry before deciding to float chicken prices.

"They were asked to give us resources and extend their cooperation to ensure that not only supply but also prices will be reasonable," he added.

Chicken prices according to the PriceChecker App run by the Domestic Trade and Cost of Living Ministry

Perthaya	RM7.30 to RM9.40 per kg
Kita Sembok, Kuantan	RM7.30 to RM9.20 per kg
Wahid Terengganu, Terengganu	RM7.40 to RM11.00 per kg
Kampung Baharu, Jajoh	RM7.60 to RM10 per kg
Jalan Bani, Jajoh	RM7.30 to RM10.00 per kg
Beritaman, Negi, Seremban	RM7.20 to RM9.40 per kg
Cyberjaya, Kuala Lumpur	RM7.20 to RM9.40 per kg
Kampung Baharu, Seremban	RM7.20 to RM9.40 per kg
Mamak, Seremban, Malacca	RM7.30 to RM9.40 per kg
Tanjung Jaya, Selangor	RM7.20 to RM9.40 per kg
Batu Caves, Kuala Lumpur	RM7.20 to RM9.40 per kg
George Town, Penang	RM9.90 to RM11.40 per kg
Bandaraya, Sabah	RM11.30 to RM13.90 per kg
Alor Gajah, Kelantan	RM7.20 to RM9.20 per kg
Kuching, Sarawak	RM9.80 per kg
Lahat, Federal Territory	RM7.30 per kg



"We know that among the risks that we may face following the floating of chicken prices is the issue of cash," he said during his ministerial reply on the Budget 2023 in the Dewan Rakyat yesterday.

He said the Competition Act must be strengthened to resolve issues related to cash, adding that the ministry had held engagements with the industry before deciding to float chicken prices.

"They were asked to give us resources and extend their cooperation to ensure that not only supply but also prices will be reasonable," he added.

He said that in response to concerns raised by Datuk Ahmad Wahid (BN-11th) Terengganu about the potential risk of price increases due to the floating mechanism.

Chicken prices will be determined by market forces after the government ended chicken price control and subsidies on Oct 30 as a move to reduce leakage enjoyed by foreign and high-income countries.

The ministry's Kuala Lumpur director, Azrihan Saidudin, said

there are 56 enforcement officers and 95 price check officers who will monitor the prices in the city.

As of Nov 1, the prices offered by the suppliers were still reasonable, between RM7.10 and RM7.63. This price from the suppliers takes into account whether the sellers buy them in cash without any credit.

"The majority of the sellers here at the Chow Kit market were selling between RM9 and RM9.90 per kg, which is still almost close to the last trading price," he said before exiting carrying out checks at the market yesterday with his officers.

During his visit, he reminded sellers that if their suppliers suddenly increase prices drastically, they should inform the ministry.

He added that if there are sellers who still increase prices up to RM11, the ministry will take action against them under the Price Control Act-Perfisinger Act 2011.

"Chicken sellers should not indiscriminately increase their prices. If today's price is RM9, don't increase to RM10 or RM11."

"We understand there will be an increase from RM5.90 to RM9.40, so we will see what the price is from the supplier. If it is

higher, we won't take any action, but profiteering is not allowed," he said.

As a result of the float, Azrihan said the government is able to save RM700m every month in subsidies.

The amount can then be redirected to those in the chicken industry to help stabilise the price, he added.

Separately, Azrihan mentioned that there will be a Jambatan Kemah taking place in Stadium Kuala Lumpur, Cheras, over the weekend (Nov 4-5).

Essential items such as cooking oil, rice, chicken, eggs, meat and various will be sold at the sale, he said.

"Essential items are subsidised between 10% and 40%, so prices are really low. Everyone is entitled to purchase one per item, and that is that only in Malaysia," he said.

On Monday, Agriculture and Food Security Minister Datuk Seri Mohamed Fadzly announced that the government will discontinue subsidies and price controls on chicken.

Instead, he said that the prices of chicken will be floated, while subsidies and price control for grades A, B and C eggs will remain according to the existing mechanism.

Chicken price stays the same, for now

By IMRAN HEMY
imran@thestar.com.my

GEORGE TOWN: The removal of the subsidy for chicken has not affected prices at wet markets, but consumers are expected to pay more when demand increases during festive seasons.

A check at several markets in the city found that chickens were sold at the usual price of RM9.60 per kg.

Chicken trader Mohd Naze Abdul Salam, 33, said so far, the supply was adequate for now.

"But the demand will increase in the weeks to come when it is near to Deepavali and Christmas."

"And I'm worried that to avoid the same price then," he said when asked at Cheraseri Market here yesterday.

Mohd Naze, who has been in the business for the past 10 years, said some of his customers had voiced their concerns on the price of chicken following the government's announcement that it would remove the subsidy from Nov 1.

Another chicken trader, Mohd Jabbar MA Sultan, 32, said currently suppliers were selling chicken at RM9.10 per kg to traders in the market.

"At our retail price of RM9.60 per kg, we still can earn some profit and consumers will not be burdened either," he said.

He urged the relevant authorities to monitor and prevent "middlemen" from taking advantage of the removal of price control and subsidies by raising chicken prices.



Price watch: Du-ge-tic Trade and Consumer Affairs Ministry officers monitoring the selling price of chicken at Cheraseri market in George Town. — THAFARAN NASHI/The Star

"When there was still a price control, we strictly followed the ceiling price, but when suppliers increased their prices, we still had to sell it at the same price set by the government," he said.

Mohd Jabbar welcomed the government's latest move, saying that the lifting of the price control for chicken would bring a sigh of relief to traders and consumers as

the supply and demand for chicken would be stabilised.

"This is a win-win situation for both traders and consumers."

Meanwhile, chicken egg trader Mohamed Faizal Shieek Ali, 41, said prices have remained the same.

"For now, the supply is enough to last until the end of the year," he said, adding that he hoped the

government would lift the price control for eggs too.

The maximum retail price of Grade A chicken eggs is set at 45 sen each, 43 sen for Grade B and 41 sen for Grade C in the peninsula while for Langkawi, Sabah, Sarawak and Labuan, the maximum price of chicken and egg vary depending on the zones and logistical costs.

Price controls set to be back for Deepavali

By KHOO GEK SAN
geksan@thestar.com.my

PUTRAJAYA: The lifting of subsidies and price controls on chicken, which will save the government RM100mil a month, is likely to be reversed within a week.

The government will implement price controls on chicken for the upcoming Deepavali festival on Nov 12.

However, the reversal is likely to be only temporary with prices floated again after the festival, said Datuk Chan Foong Hin.

The Deputy Minister of Agriculture and Food Security said the festive price controls did not include government subsidies and falls under the jurisdiction of the Domestic Trade and Cost of Living Ministry.

Chan, however, said prices are not expected to fluctuate too much with chicken at retail outlets in rural areas likely to remain at about RM10.40 per kg, while those at hypermarkets would exceed RM9.40 per kg.

"Although the government had previously set the maximum retail price for chicken at RM9.40 per kg, traders at retail level imposed additional charges ranging from RM1 to RM2 per kg, resulting in the price of chicken rising to RM10.40 per kg," he told a media briefing at the ministry.

He said two supermarkets actually sold chicken at RM7.49 and RM7.99 per kg, which meant the price of chicken should not increase too much, adding that those who raised prices indiscriminately would be prosecuted.

The government, he said, had allocated RM3.8bil for egg and chicken subsidies since February 2022, and the RM100mil savings per month with the lifting of subsidies would be used to implement targeted subsidies.

Malaysians eat about 70.43 million chickens per month, or 845.16 million birds per year.

On average, each person in the country consumes about 48kg of chicken per year.



Business as usual: Haikal preparing a customer's order at the Perling market in Johor Baru.

Some rush to stock up before float

By **YEE XIANG YUN**
xiangyun@thestar.com.my

JOHOR BARU: Some consumers resorted to panic buying chicken in larger quantities even before the subsidies and price controls on poultry were discontinued on Nov 1.

Chicken seller Haikal Raffee said the birds at his stall at the Perling market here were sold out by about 8am on Tuesday as customers rushed to stock up before the price was floated the next day.

"We usually finish selling our chickens at around 11am but on Tuesday, we finished selling about 200 chickens three hours earlier."

"Many customers bought three to four birds from their usual one or two as they were worried that there might be a hike in the price of chickens after the government starts floating the price on Nov 1," he said when interviewed.

Haikal, 26, said there was no need to worry or panic buy as he is still selling standard chicken at RM9 per kg, which is lower than the previous ceiling price of RM9.40.

Standard chicken refers to those with heads, feet and internal organs, while super chicken is those without heads, feet and internal organs.

Another poultry seller at the Johor Jaya market, Foo Dek Seng, maintained the price of her super chicken at RM11 per kg.

"I sell mostly hens, which are said to be tastier as the flesh is more succulent."

"Although the previous ceiling price of super chicken set by the government was RM10.40 per kg, my customers can accept my price because we clean the birds very well," said the 65-year-old.

She added that the prices of chicken were determined by the suppliers and she would maintain her prices if there were no changes at the source.

Retiree Calvin Lee, 62, was happy to find that the mini market near his house in Taman Gaya maintained the price of poultry at RM8.50 per kg.

"It is a good move for the government to lift the subsidies and channel the funds elsewhere to develop the country, but I hope that they will continue monitoring the situation to prevent the prices from skyrocketing in the weeks to come."

"Government agencies should also heavily promote the consumer affairs hotline for people to report profiteering to prevent unscrupulous sellers from hiking up the price of chicken unnecessarily," he added.

Freelance videographer Mohd Ali Yunus, 32, said he was not against the government's move to implement more targeted subsidies but was worried that eateries would use the floating of chicken prices as an excuse to increase their prices.

"I heard that some ayam peryet sellers started to increase their price by RM1 two weeks ago, even before the lifting of the chicken subsidy was announced by the government."

"The people are already financially pressed with everything being so expensive these days," he added.

Agriculture and Food Security Minister Datuk Seri Mohamad Sabu reportedly said the decision to lift the chicken subsidy from Nov 1 was to reduce the leakage of subsidies that have been enjoyed by foreigners and high-income groups.

He also said the move took into account the current trend of supply and prices, which have started to stabilise.





Sellers displaying the price of chicken per kg in front of their stalls at Pasar Chow Kit, Kuala Lumpur, yesterday. PHOTO BY SADDI SAM

CHICKEN SUBSIDIES LIFTED

SPLIT-SECOND PRICE SWAP SEEN IN MARKET

Chicken prices changed from RM10 to RM9 per kg only while ministry officers were around

MARSH MAHAJE
AND AMAL G. L. V.
KUALA LUMPUR
NEWS@HSE.COM.TY

WITH subsidies for chicken withdrawn yesterday, traders at the Chow Kit market raised their price to RM10 per kilogram, a full 60sen above the previously set ceiling price.

This was until Domestic Trade and Cost of Living Ministry enforcement officers were seen entering the market.

What at first seemed like a split second, the *New Straits Times* observed that prices went down to RM9 per kg as the enforcement officers made their rounds.

As soon as the officers left, however, the prices went back up to RM10.

Checks by the *New Straits Times* showed that consumers could buy chicken at RM9.40 to RM10 per kg, while restaurant vendors and others could buy chicken supplies in bulk at a slightly lower price of RM8.50 per kg.

Yesterday marked the implementation of the floating price mechanism for chicken, following the removal of its subsidies, as announced by Agriculture and

Food Security Minister Datuk Seri Mohamad Sabu on Monday.

The move was made after taking into consideration the current supply and price trends, and the cost of chicken production, which has begun to stabilise.

However, the government would consider re-implementing ceiling prices, either through subsidies or without subsidies, if chicken prices go out of control. Domestic Trade and Consumer Affairs Ministry secretary-general Datuk Seri Mohd Sayuthi Bakar had said on the same day.

Chicken sellers yesterday, however, voiced concerns about the potential impact of the measure, which could affect their businesses.

Sazali Latip, 62, who has been a trader for 10 years, said there could be intense competition among traders, which might have adverse effects.

"For now, we are uncertain whether chicken prices will remain at their current level or increase. What is certain, however, is there will be increased competition among sellers since they all source their supplies from different suppliers."

"If their suppliers offer lower prices, they can also offer lower prices compared to other traders. This is a concern for us as traders since we do not have a fixed price."

Sazali said even if chicken prices rose suddenly, the demand for chicken would remain high.

"People will continue to buy chicken even if the price is high. I once sold chicken for RM10.50 per kg and many people still bought it."

"Our business is still running well, but we need to be prepared for various possibilities, including increased competition."

Meanwhile, Mr. Jani, 51, said she might contemplate raising chicken prices if suppliers and other traders introduce new pricing structures.

"The fluctuation in chicken prices is a common occurrence. Currently, the prices remain reasonable, but we cannot be certain how long they will stay this way."

"Presently, prices are not controlled, allowing suppliers to increase prices as they see fit. This situation can be tricky for us, but we must accept the government's decision."

Another chicken seller who wanted to be known only as Latif, 25, said the floating price mechanism could bring new risks and uncertainty in market prices.

"When the price of chicken is no longer controlled, our greatest fear, as sellers, is uncertainty. There are various possibilities, as we lack the power to determine the price — suppliers may raise or lower the price."

"We are still uncertain about the percentage by which we need to increase chicken prices at this stage."

"So far, there have been no significant changes from the suppliers, so we may need to wait a few more days."

Latif said significant changes might be observed as Deepavali approaches in just 10 days.

"This is because the high consumer demand can prompt suppliers to impose higher prices than the current rates."



No panic buying, but price rise fears fester

KUALA LUMPUR: There was no panic buying as chicken subsidies were withdrawn yesterday, but consumers expressed concern over potential price increases in the near future.

Checks by the *New Straits Times* at the Selayang Mydin hypermarket and Chow Kit wet market revealed that the majority of traders were selling fresh chicken anywhere between RM7.99 and RM10 per kg.

According to a consumer, the chicken prices at Mydin and Lotus's hypermarkets were set around RM8 for the past few days.

He said Mydin's current offer was RM7.99, which is slightly lower than their previous pricing.

"If you go to the wholesale market, the price is RM10 per kg. Last week, I bought chicken for a little over RM8 (per kg) as I went to Lotus's, but now it is RM7.99."

A regular customer of Mydin hypermarket and from the B40 group, Siti Khamisiah Hodri, 55, voiced her concern that the ceiling price removal could lead to an increase in the poultry's price.

"I have several places I always check before buying poultry. If there is not much price difference, I will simply buy it at the hypermarket I usually visit."

Aqilah Suhaimi, 23, said if the price of chicken goes up to RM9 or higher, it would affect her household where chicken was the primary source of protein.

"We have many people at home. Moreover, we do not take seafood. So, two whole chickens would not last a week."

At the Chow Kit wet market yesterday, Normala Mohammad, 50, expressed her worry over the rising chicken prices, especially with Deepavali approaching.

Kad diskaun untuk peniaga Menu Rahmah

KUALA LUMPUR: Kerajaan akan memperkenalkan kad diskaun khas untuk peniaga Menu Rahmah bagi membolehkan peniaga membeli bahan mentah dengan potongan harga ditawarkan di enam pasar raya.

Pemangku Menteri Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup, Datuk Armizan Mohd. Ali berkata, inisiatif terbaharu yang bermula hari ini adalah untuk menyokong usaha kerajaan yang memperkenalkan menu Rahmah sebelum ini.

"Esok saya akan turun bersama Timbalan Menteri (KPDN) bagi satu inisiatif terbaru iaitu penawaran kad diskaun rahmah kepada pengusaha kafe dan restoran yang terbabit dalam inisiatif ini," katanya semalam.



Kad diskauun khas peniaga Menu Rahmah diperkenal

Inisiatif terbaharu sedia potongan harga bahan mentah di enam pasar raya

Oleh Latifah Artin
latifah@bh.com.my

Kuala Lumpur: Kad diskauun khas untuk peniaga Menu Rahmah diperkenalkan hari ini, kata Pemangku Menteri Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup, Datuk Armizan Mohd Ali.

Beliau berkata, inisiatif terbaharu itu membolehkan peniaga membeli bahan mentah dengan potongan harga ditawarkan di enam pasar raya yang bekerjasama dengan kementerian terbabit.

"Esok (hari ini) saya akan turun bersama Timbalan Menteri Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup, bagi satu inisiatif terbaharu iaitu penawaran kad diskauun Rahmah kepada peniaga kafe dan restoran yang terbabit dalam inisiatif ini.

"Ini sebagai insentif kepada mereka yang menyokong usaha kerajaan (melalui Menu Rahmah) selama ini," katanya ketika



Kad diskauun khas untuk peniaga Menu Rahmah diperkenalkan kerajaan mulai hari ini.

(Fotokhazan)

menggulung perbincangan Belanjawan 2024 kementeriaannya di Dewan Rakyat, semalam.

Sebelum ini, KPDN memaklumkan akan mewujudkan mekanisme khas bagi memberikan potongan harga istimewa kepada peniaga Menu Rahmah.

Menyerusi inisiatif itu, ketidanan identiti peniaga Menu Rahmah yang ingin menelus potongan harga dapat dikenal pasti, sekali gus memudahkan transaksi tuntutan.

Menu Rahmah diperkenal

Selain itu, Armizan berkata, dalam usaha membantu rakyat terutama yang berpendapatan rendah, kementeriaannya akan memperkasa Program Jualan Rahmah (PJR) di seluruh negara.

"PJR dirancang dilaksanakan dengan kekerapan sekurang-kurangnya dua kali setahun bagi setiap kawasan Parlimen di seluruh negara.

"Bagi memastikan capaian

PJR ini lebih meluas dan supaya lebih ramai rakyat mendapat manfaat daripadanya, PJR diperluaskan melalui kaedah secara bergerak.

"Kaedah ini bagi memastikan kawasan yang tidak mempunyai peminis peruncitan yang sesuai bagi pelaksanaan PJR turut sama dapat menikmati manfaat (program ini) yang menawarkan jualan barangan pada harga lebih rendah berbanding harga pasaran," katanya.

KAD DISKAUN KHAS PENIAGA MENU RAHMAH

Beli bahan mentah **harga** rahmah

Oleh Latifah Ariffin
 ariffin@metro.com.my

Kuala Lumpur

"Kad diskau khas untuk peniaga Menu Rahmah akan diperkenalkan hari ini," kata Pemangku Menteri Perdagangan Dalam Negeri dan Kos-Sara Hidup Datuk Amman Mohd Ali.

Beliau berkata, inisiatif kerajaan ini membolehkan peniaga membeli bahan mentah dengan potongan harga di dalam pasaran yang berjumlah puluhan Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Kos-Sara Hidup (KPDN).

"Bekal (saya) ini, saya akan turun bersama dengan Timbalan Menteri (KPDN) bagi satu inisiatif kerajaan lain, membolehkan kerajaan rahmah kepada pengusaha kafe dan restoran yang terdampak dalam situasi ini."

"Sebagai insentif kepada mereka yang menjual barang mudah alai melalui Menu Rahmah, saya



KAD diskau khas adalah insentif kepada mereka yang menjual bahan mentah Menu Rahmah.

ini ini," katanya. Sebelum ini, KPDN membolehkan peniaga membeli makanan khas lagi memberikan potongan harga sehingga kepada peniaga Menu Rahmah.

Menurut inisiatif ini, kerajaan memberi insentif kepada peniaga Menu Rahmah yang ingin membeli potongan harga dapat dalam pasti, selain juga membolehkan transaksi berturut-turut.

Selain itu, Amman berkata, dalam usaha membolehkan rakyat bertransaksi yang berprestij dan rendah, kerentiannya akan memperkasa Program Kasih-Rahmah (PKR) di seluruh negara.

"PKR adalah dirancang untuk dilaksanakan dengan kerjasama sektor swasta dan baik untuk bagi semua kawasan Peribumi di seluruh negara."

"Bagi memantapkan syarikat PKR ini lebih robust, pelaksanaannya turut dibayar melalui kesetiaan orang berpejabat," katanya.

Kad diskaun khas peniaga Menu Rahmah

Peniaga boleh beli bahan mentah dengan potongan harga di enam pasar raya terlibat

Oleh **NURUL HUDA HUSAIN**
KUALA LUMPUR

Kerajaan melalui Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup (KPDN) akan memperkenalkan kad diskaun khas untuk peniaga Menu Rahmah bermula hari ini.

Pemangku Menteri, Datuk Armizan Mohd Ali berkata, pelaksanaan itu dibuat bagi membolehkan peniaga membeli bahan mentah dengan potongan harga melibatkan enam pasar raya yang menjalin kerjasama dengan kementerian tersebut.

"Esok (Khamis) saya akan turun bersama Timbalan Menteri (KPDN) bagi satu inisiatif terbaharu iaitu penawaran kad diskaun Rahmah kepada pengusaha kafe dan restoran terlibat.

"Ia sebagai insentif kepada mereka yang menyokong usaha keajaian selama ini," katanya ketika mengguilung perbincangan Belanjawan 2024 mewakili KPDN di Dewan Rakyat pada Rabu.

Inisiatif Menu Rahmah dilancarkan bekas Menteri KPDN, Alshyarham

Datuk Seri Salahuddin Ayub pada 31 Januari lalu bagi membantu mengurangkan beban hidup rakyat terutamanya golongan kurang berkemampuan.

Menerusi program itu, restoran atau kafe yang mengambil bahagian dalam inisiatif tersebut menjual sajian atau menu dengan harga RMS.

Dalam pada itu, Armizan berkata, jemaah menteri secara prinsip bersetuju dengan cadangan pelaksanaan mekanisme *two-tier pricing* atau harga dua peringkat untuk mengawal harga minyak masak.

Beliau berkata, cadangan itu antara lain melibatkan pendekatan baharu penetapan harga minyak sawit mentah (CPO) yang berbeza bagiedaran domestik dan eksport.

"Arahan lanjut daripada kabinet berkaitan cadangan itu ialah supaya kementerian terlibat buat sesi libat urus langsung dengan pemain industri.

"Saya yakin Kementerian Perdagangan dan Komoditi akan membuat pengumuman berkaitan pendekatan harga dua peringkat bagi GPO ini tidak lama lagi," katanya.

Sementara itu, Armizan berkata, anggaran RM1.9 billion diperlukan KPDN bagi melaksanakan subsidi minyak pada tahun ini.

Beliau berkata peruntukan asal berjumlah RM500 juta telah habis dibelanjakan pada dua bulan pertama tahun ini, manakala dana tambahan RM400 juta sudah digunakan.



Armizan ketika sidang Dewan Rakyat di bangunan Parlimen pada Rabu.

Dalam pada itu, menjawab celahan **Suhaizan Kayat (PH-Pulau)** sama ada kerajaan mempunyai perancangan untuk mengelakkan ketrisan subsidi minyak, Armizan berkata, pengagihan minyak mengikut zon antara syer yang dipertimbangkan.

"Sekarang kita buat edaran ikut negeri tapi kita fikir pengagihan mengikut zon seperti Utara, Tengah, Selatan, Sabah dan Sarawak mungkin lebih mudah untuk lakukan pemantauan.

"Bagaimanapun, kita akan lihat laporan audit yang kita jangka terima pada suku pertama tahun depan dan jadinya rujukan untuk merangka mekanisme baharu yang lebih baik," katanya.

Discount cards for all Menu Rahmah operators

EATERIES providing Menu Rahmah will be provided cards to buy groceries at discounted prices to help them continue to deliver budget meals, says Datuk Armizan Mohd Ali.

"We will offer discount cards for Rahmah restaurant and cafe operators as an incentive for them to support the government's initiatives starting on Nov 1," said the acting Domestic Trade and Cost of Living Minister.

Card holders would be able to

buy discounted groceries at six selected supermarkets, he said in his ministry's reply to Budget 2024.

Before he began his speech, Armizan paid tribute to his predecessor, the late Datuk Seri Salahuddin Ayub, who started the Payung Rahmah initiative, which includes affordable meals and discounted sales aimed at low income households.

"Although I am helming this responsibility temporarily, I have big shoes to fill," he said.

Menu Rahmah initiative returns

KUALA LUMPUR: From today, eateries offering the Menu Rahmah can apply for special discount cards, which would enable them to purchase goods at cheaper prices.

Acting Domestic Trade and Cost of Living Minister Datuk Armizan Mohd Ali said the initiative would enable cafe and restaurant operators to get discounts at six supermarkets which are working with the ministry.

"This is an incentive for those who had supported the government (via the Menu Rahmah) all this while," he said during the 2024 Budget winding-up debate in the Dewan Rakyat yesterday.

The ministry had previously said it would devise a mechanism to enable sellers who offer the Menu Rahmah to get discounts on goods.

Armizan said the ministry would also extend the Rahmah Sales programme nationwide.

"We aim to do this at least twice a month in all parliamentary constituencies nationwide.

"To ensure that even more people benefit, the programme implementation will be expanded via a mobile method.

"This will ensure that even people in locations which do not have proper retail premises can enjoy the discounted rates."

Two-tier pricing for cooking oil in the works

THE Cabinet has agreed in principle to a plan for a two-tier pricing scheme for cooking oil, says Datuk Armizan Mohd Ali.

In his reply to the Budget 2024 debate, the Domestic Trade and Cost of Living Acting Minister said that engagements would be held with other ministries on the matter.

Datuk Rosdi Wahid (PN-Hulu

Terengganu) then interjected and claimed that a nationwide cooking oil shortage was due to delays in the government's payment of subsidies to producers.

These delays had then affected the production of subsidised cooking oil.

In response, Armizan blamed the delayed payments on the drastic rise in prices for crude

palm oil (CPO), the main ingredient in local cooking oil.

"In 2019, we only spent RM299mil (in subsidies), which increased to RM528.2mil in 2020.

"In 2021, (the subsidy bill) was RM2.19bil, in 2022 it was RM2.41bil, and in 2023 it was projected to hit RM3.9bil," he said.

He said some RM900mil in sub-

sidies had been paid so far to cooking oil producers, and the ministry had received an additional RM350mil.

"The Finance Ministry has given a commitment that once the RM350mil is spent, the next round of funds will be channelled to ensure that we can fulfil our responsibilities to make the payment for this year," he said.

Peniaga baju kurung didenda RM12,500

LUMUT: Seorang peniaga dalam talian didenda RM12,500 oleh Mahkamah Majistret Seri Manjung semalam setelah menukar pengakuan kepada bersalah atas tuduhan memperdaya pembeli serta tidak mendedahkan nombor pendaftaran perniagaan, kira-kira tujuh bulan lalu.

Mohd. Sopri Togil, 47, dari Taman Muhibbah, Sitiawan dekat sini, membayar denda tersebut selepas kedua-dua pertuduhan dibacakan di hadapan Majistret T. Kavita.

Dia didenda RM10,000 selepas mengaku salah menerima bayaran RM158 untuk sehelai baju kurung tetapi tidak membekalkan baju itu kepada Nur Sabrina Aiman Mohd. Roszi pada 31 Mac lalu, seperti diminta.

Tertuduh didakwa melakukan perbuatan itu di No. 15, Jalan Lumut, Sitiawan, pada pukul 4.44 petang 1 Februari lalu.

Mohd Sopri didakwa melakukan pelanggaran Seksyen 16(c) Akta Perlindungan Pengguna 1999 dan melakukan kesalahan di bawah Seksyen 25(1)(b) akta sama, yang dibacakan bersama Seksyen 34 Kanun Keseksaan.

Sabit kesalahan, boleh didenda sehingga RM100,000 atau penjara maksimum tiga tahun atau kedua-duanya sekali.

Dia kemudian didenda RM2,500 kerana sebagai pemilik tunggal perniagaan Seri Kenanga Enterprise yang menjalankan perniagaan baju kurung di laman web Kenanga Apparel Store, dia dituduh gagal mendedahkan maklumat berkaitan nombor pendaftaran perniagaan.

Dia didakwa melakukan kesalahan itu di pejabat Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup (KPDN) Cawangan Manjung pada pukul 1.10 tengah hari 12 Mei lalu.

Tertuduh didakwa di bawah Peraturan 3(1) Peraturan-peraturan Perlindungan Pengguna 2012.

Topi keledar murah dijual harga tulen

TEMERLOH – Taktik licik seorang peniaga alat ganti motosikal menampal pelekat Sirim tiruan pada topi keledar murah bagi menampakkan seperti tulen terbongkar apabila diserbu penguat kuasa di sini semalam.

Premis itu diserbu pada pukul 10.30 pagi oleh Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup Temerloh dengan kerjasama Sirim selepas membuat risikan berdasarkan maklumat awam.

Difahamkan, peniaga berusia 63 tahun itu menampal pelekat keselamatan Sirim untuk dijual pada harga tinggi menyarnal produk yang tulen bagi mengaut keuntungan berganda dengan menipu pengguna.

Ketuanya, Abdul Razak Ya-

haya berkata, selain menahan suspek, pihaknya merampas sejumlah topi keledar yang ditampal dengan pelekat palsu tersebut bernilai RM1,620.

"Siasatan awal mendapati, stok topi keledar itu diperolehi dari Kuala Kangsar, Perak dengan harga murah sebelum dijual pada harga tinggi.

"Kita akan terus memantau dan mengambil tindakan tegas kepada peniaga yang melanggar peraturan termasuk yang menjual barangan dengan pelekat tiruan," katanya di sini semalam.

Kes siasat mengikut Seksyen 16(1) Akta Perihal Dagangan 2011 yang memperuntukkan hukuman denda sehingga RM10,000 atau penjara setahun jika sahit kesalahan.



PENGUAT KUASA KPDN dan Sirim melakukan pemeriksaan di sebuah kedai menjual alat ganti motosikal dan topi keledar di Temerloh semalam.



Jual topi keledar tiruan tapi harga tulen

Premis didapati menggunakan pelekat keselamatan SIRIM palsu

Owli ROSLAWATI ROSEDI
 TERMERLOH

Perbuatan seorang peniaga topi keledar mahu mendapatkan keuntungan bertingkat ganda dengan menjual produk tiruan alihnya memakani doi apabila penjayanya diserbu pihak berkuasa.

Ketua Pegawai Penguat Kuasa Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup (KPDN) Termerloh, Abdul Razak Yahaya berkata, pemeriksaan pihaknya menemui topi keledar menggunakan pelekat keselamatan Institut Piawai dan Penyelidikan Perindustrian Malaysia (SIRIM) tiruan bertajuk meyakinkan pembeli produk dijual adalah asli.

"Pemilik kedai juga mendapatkan bekalan topi keledar motosikal pada harga murah tetapi menjualnya dengan harga tinggi di pasaran.

"Bagaimanapun, berkecasing penjual berusia 63 tahun ini berakhir apabila berjaya dihidu pengawal kuasa KPDN Pahang dan SIRIM yang menjalankan operasi pada Selasa," katanya.

Menyebut Abdul Razak, pihak SIRIM turut memeriksa semua topi keledar dijual dan mendapati premis terbabit juga ada menjual barangan menggunakan pelekat keselamatan SIRIM tiruan.



Antara topi keledar tiruan dipercayai menggunakan pelekat keselamatan SIRIM tiruan tetapi dijual sebagai produk tulen.

"Berdasarkan maklumat awal pengadu, pemilik premis memperoleh bekalan topi keledar dari Kuala Kangsar, Perak.

"Ganda topi keledar doyanggi menggunakan pelekat keselamatan SIRIM tiruan kemudian dipromosikan dengan nilai rampasan sebanyak RM1,820," katanya dalam satu kenyataan pada Rabu.

Abdul Razak berkata, kes disasat mengikut Seksyen 36 (1) Akta Perhut Dagangan 2011.

Dalam pada itu, Abdul Razak meminta semua pengguna mendapatkan bekalan berkualiti, lebih-lebih lagi membabitkan keselamatan diri.

"Sekiranya pengguna mengpe-

nyaki adanya unsur penipuan, mereka boleh membuat aduan kepada pihak berkuasa sama ada melalui e-aduan@kpdn.gov.my, menghubungi talian bebas tol 1-800-886-800 atau tampil ke pejabat KPDN terdekat.

"KPDN memberi amaran kepada mana-mana individu atau peniaga supaya sentiasa mematuhi perundangan ditetapan kerajaan," ujarnya.

Jelajanya lagi, mana-mana pihak yang disasat melakukan kesalahan ini bakal berdepan tindakan dan hukuman denda sehingga RM15,000 atau penjara maksimum satu tahun atau kedua-duanya.



New fuel prices
Nov 2 - Nov 8 -

RON95	RM2.05 (unchanged)
RON97	RM3.47 (unchanged)
DIESEL	RM2.15 (unchanged)



KEMENTERIAN PERDAGANGAN DALAM NEGERI
DAN KOS SARA HIDUP

KERATAN AKHBAR

UMUM



UNIT KOMUNIKASI KORPORAT

Representasi kes seleweng minyak masak anak bekas menteri ditolak

SEREMBAN: Jabatan Peguam Negara (AGC) menolak representasi yang dikemukakan oleh peguam yang mewakili anak seorang bekas menteri bagi menggugurkan pertuduhan penyelewengan berkaitan minyak masak bersubsidi, tahun lalu.

Timbalan Pendakwa Raya Kementerian Perdagangan Dalam Negeri (KPDN), Nor Alimah Mohd. Sanusi memaklumkan keputusan itu kepada Hakim Mahkamah Sesyen Seremban, Mazni Nawi pada sebutan kes semalam.

Nor Alimah memaklumkan hanya menerima representasi daripada anak bekas menteri, Muhammad Faisal Hamzah, 39, manakala seorang lagi tertuduh, Azizul Abdul Halim, 55, yang berdepan pertuduhan sama masih belum kemukakannya.

Terdahulu, peguam Nasuha Badrudin dan Indran Kumaraguru yang mewakili Muhammad Faisal berkata, pihaknya telah menghantar representasi kepada AGC berhubung pertuduhan berkaitan pada 28 Jun lalu.

Mendengar keputusan itu, pihak pembelaan termasuk peguam Hasnan Hamzah yang mewakili Azizul memohon supaya mahkamah menetapkan terus tarikh perbicaraan.

Mahkamah menetapkan tarikh perbicaraan selama 10 hari iaitu pada 5 Jun, 3 Julai, 10 Julai, 17 Julai, 24 Julai, 31 Julai, 7 Ogos, 14 Ogos, 21 Ogos dan 28 Ogos 2024 yang mana seramai 15 saksi kemungkinan akan dipanggil.

Sebelum ini media melaporkan, pada 5 April lalu kedua-dua tertuduh mengaku tidak bersalah atas sembilan pertuduhan mengemukakan dokumen palsu dan memiliki barang kawalan minyak masak melebihi had dibenarkan, tahun lalu.

Anak bekas menteri gagal batal dakwaan

Hadapi 9 tuduhan kemuka dokumen palsu, miliki minyak masak melebihi had

Oleh Ahmad Hasbi
bhnews@bh.com.my

Seremban: Jabatan Peguam Negara menolak permohonan representasi yang dikemukakan peguam mewakili anak bekas menteri, Muhammad Faisal Hamzah, 30, atas sembilan pertuduhan mengemukakan dokumen palsu dan memiliki barang kawalan minyak masak melebihi had dibenarkan, tahun lalu.

Perkara itu disakulumkan Timbalan Pendakwa Raya Kementerian Perdagangan Dalam Negeri (KPDN), Nor Aimah Mohd Sanusi di hadapan Hakim Mazni Nawal pada prosiding di Mahkamah Sesyen Seremban, semalam.

Pihak pendakwaan memaklumkan belum menerima se-

barang permohonan representasi daripada wakil seorang lagi orang kena saman (OKS), Azizul Abdul Halim, 55.

"Pada tarikh lepas (prosiding), pihak peguam bela Azizul ada menyatakan akan hantar representasi, tetapi sehingga kini belum dihantar.

"Bagi representasi dihantar peguam Faisal, ditolak. Mahon ditamatkan tarikh bicara kes ini," katanya.

Terdahulu, peguam Nasuha Badrudin dan Indran Kumaraguru yang mewakili Muhammad Faisal berkata, pihaknya menghantar permohonan representasi pada 28 Jun lalu.

Peguam Hasnan Hamzah yang mewakili Azizul memberitahu mahkamah pihaknya belum menghantar permohonan representasi, namun bagi memudahkan mahkamah, dia meminta mahkamah menetapkan tarikh bicara.

Mahkamah kemudian menetapkan perbicaraan pada 5 Jun, 7, 14, 21 dan 28 Ogos 2023 dengan memanggil 15 saksi untuk memberikan keterangan.

Prosiding pada 20 September lalu untuk mendengar keputusan representasi dua pengarah



Muhammad Faisal (dua dari kiri) tiba di Mahkamah Sesyen Seremban, semalam. (Foto: Arzal Edizam/THN)

syarikat, termasuk anak bekas menteri itu bertanggungjawab sebagai pihak pendakwaan memaklumkan hanya menerima representasi daripada Muhammad Faisal, manakala Azizul belum mengemukakan.

9 Pertuduhan tidak dibenarkan

Media pada 5 April lalu melaporkan dua pengarah syarikat, termasuk anak bekas menteri dihadapkan ke Mahkamah Sesyen Seremban atas sembilan pertuduhan mengemukakan dokumen palsu dan memiliki barang kawalan minyak masak melebihi had dibenarkan.

Muhammad Faisal dan Azizul bagaimanapun mengaku tidak bersalah di hadapan Mazni selepas kertas pertuduhan dibacakan.

Mengikut pertuduhan, kedua-dua tertuduh sebagai Pengarah Rimba Merpati Sdn Bhd sebagai pemegang lesen borong barang kawalan berjadual memberikan maklumat palsu kepada KPDN ketika mengemuka maklumat dalam borang arahan yang berada dalam simpanan berketuhan

barang kawalan mengikut Seksyen 8 Akta Kawalan Bekalan 1961 berhubung Dokumen/Invois Penjualan Minyak Masak kepada Pasar Segar Dan Maju.

Kesalahan itu dilakukan pada jam 5 petang di pejabat KPDN, Seremban 2, 12 Ogos 2022.

Mereka didakwa mengikut Seksyen 8(4)(b) Akta Kawalan Bekalan 1961 yang boleh dihukum mengikut Seksyen 22(2) akta sama.

Mereka juga selaku pemegang lesen borong didakwa melanggar Peraturan 9(C) Peraturan-Peraturan Kawalan Bekalan 1974, iaitu memiliki barang kawalan berjadual jenis minyak masak melebihi had 50 tan.

Kesalahan itu dilakukan pada jam 11.15 malam di premis perniagaan Rimba Merpati Sdn Bhd di Kawasan Industri Sinar Andalas, Senawang, 11 Ogos 2022.

Berikutan itu, mereka didakwa melakukan kesalahan yang boleh dihukum mengikut Seksyen 22(C) Akta Kawalan Bekalan 1961 dibaca bersama Seksyen 22(E) akta sama dan Seksyen 34 Kanun Keseksian.

Representasi anak bekas menteri ditolak



AZIZUL



Muhammad Faisal (tengah) ketika hadir di Mahkamah Sesyen Seremban pada Rabu.

Mahkamah kemudian tetapkan tarikh bicara selama 10 hari bermula tahun depan

Oleh **SYAMILAH ZULKIFLI**
SEREMBAN

Jabatan Peguam Negara (AGC) menolak representasi yang dikemukakan oleh anak kepada bekas menteri berhubung pertuduhan penyelewengan minyak masak bersubsidi dihadapinya tahun lalu.

Timbalan Pendakwa Raya Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup (KPDN), Nor Alimah Mohd Sanusi memaklumkan keputusan

itu kepada Hakim Mazni Nawi di Mahkamah Sesyen di sini pada Rabu.

Nor Alimah berkata, beliau hanya menerima representasi daripada anak bekas menteri berkenaan, Muhammad Faisal Hamzah, 39, dan masih belum menerima representasi daripada Azizul Abdul Halim, 55 yang berdepan pertuduhan sama.

"Hari ini (Rabu) ditetapkan untuk keputusan representasi dan untuk maklumat mahkamah, pada tarikh lepas pihak peguam bela bagi Azizul ada menyatakan untuk menghantar representasi, namun tiada representasi dihantar.

"Oleh demikian pihak pendakwa memohon mahkamah untuk menetapkan tarikh bicara bagi kes ini," katanya.

Mahkamah kemudian menetapkan tarikh perbicaraan selama 10 hari iaitu pada 5 Jun dan

3, 10, 17, 24, 31 Julai serta 7, 14, 21, 28 Ogos tahun depan dengan kemungkinan memanggil 15 orang saksi.

Pada 5 April lepas, Muhammad Faisal dan Azizul mengaku tidak bersalah atas sembilan pertuduhan mengemukakan dokumen palsu dan memiliki barang kawalan minyak masak melebihi had dibenarkan.

Mengikut pertuduhan, kedua-dua tertuduh sebagai Pengarah Syarikat Rimba Merpati Sdn Bhd dan pemegang lesen borong barang kawalan berjadual memberikan maklumat palsu kepada KPDN semasa mengemukakan maklumat dalam borang arahan yang berada dalam simpanan berkaitan barang kawalan di bawah Seksyen 8 Akta Kawalan Bekalan 1961, berhubung Dokumen/Invois Penjualan Minyak Masak kepada Pasar Segar Din Maju.

Oleh Ahmad Hashi
 ah@metro.com.my

HADAPI 9 PERTUDUHAN KEMUKA DOKUMEN PALSU

Permohonan representasi anak bekas menteri ditolak

Newsline

Jabatan Penguat Negeri menolak permohonan representasi yang dibuat mengenai peguam mawalli anak bekas menteri Muhammad Faisal Harish, 36, atas sembilan pertuduhan mengemukakan dakwaan palsu dan memaki bering kepada pegawai maritim ketika berlepas dari negeri.

Pertuduhan ditamatkan Mahkamah Rendah Syariah Kuala Lumpur, Kuala Lumpur, pada 21 Ogos 2023 dengan menganggotai 11 orang peguam. Faisal Harish, 36, atas sembilan pertuduhan mengemukakan dakwaan palsu dan memaki bering kepada pegawai maritim ketika berlepas dari negeri.

Pihak pendakwaan juga memohon hukuman penjara atau denda terhadap Faisal Harish kerana mengemukakan dakwaan palsu dan memaki bering kepada pegawai maritim ketika berlepas dari negeri.

"Pada tarikh 1994, pihak pendakwaan juga memohon hukuman penjara atau denda terhadap Faisal Harish kerana mengemukakan dakwaan palsu dan memaki bering kepada pegawai maritim ketika berlepas dari negeri."

"Buat representasi di bawah penguat Negeri di Kuala Lumpur, Kuala Lumpur, pada 21 Ogos 2023 dengan menganggotai 11 orang peguam."

"Perwakilan, pegawai Negeri Kuala Lumpur dan pejabat Kementerian yang memaklumi Muhammad Faisal Harish."

kata pihak berkuasa maritim ketika berlepas dari negeri.

Peguam Faisal Harish, 36, atas sembilan pertuduhan mengemukakan dakwaan palsu dan memaki bering kepada pegawai maritim ketika berlepas dari negeri.

Mahkamah Rendah Syariah Kuala Lumpur, Kuala Lumpur, pada 21 Ogos 2023 dengan menganggotai 11 orang peguam.

Permohonan representasi ditolak Mahkamah Rendah Syariah Kuala Lumpur, Kuala Lumpur, pada 21 Ogos 2023 dengan menganggotai 11 orang peguam.

Media pada 1 April lalu melaporkan dua pegawai syarikat termasuk Muhammad Faisal Harish, 36, atas sembilan pertuduhan mengemukakan dakwaan palsu dan memaki bering kepada pegawai maritim ketika berlepas dari negeri.

o INFO

Mohamad Faisal Harish, 36, atas sembilan pertuduhan mengemukakan dakwaan palsu dan memaki bering kepada pegawai maritim ketika berlepas dari negeri.

bering kepada pegawai maritim ketika berlepas dari negeri.

Mohamad Faisal Harish, 36, atas sembilan pertuduhan mengemukakan dakwaan palsu dan memaki bering kepada pegawai maritim ketika berlepas dari negeri.

Mengikut pertuduhan, ketika itu Faisal Harish, 36, atas sembilan pertuduhan mengemukakan dakwaan palsu dan memaki bering kepada pegawai maritim ketika berlepas dari negeri.

Kesalahan ini dilakukan pada 1994 dan 1995.



MUHAMMAD Faisal Harish (tengah) hadir ke Mahkamah Rendah Syariah Kuala Lumpur. Gambar: NOTP/AMUL KESIAM.

1994 dan 1995.

Meski ditolak, Faisal Harish, 36, atas sembilan pertuduhan mengemukakan dakwaan palsu dan memaki bering kepada pegawai maritim ketika berlepas dari negeri.

Meski juga telah berunding dengan pegawai maritim ketika berlepas dari negeri.

1994 dan 1995.

Meski juga telah berunding dengan pegawai maritim ketika berlepas dari negeri.

1994 dan 1995.

Meski juga telah berunding dengan pegawai maritim ketika berlepas dari negeri.

COOKING OIL SUBSIDY VIOLATION

FILING BY EX-MINISTER'S SON REJECTED

Bid to review charges turned down by Attorney-General's Chambers

ANWAR HASBI
SIBERSHAN
anwar@stn.com.my

THE Attorney-General's Chambers (AGC) has rejected a representation filed by the son of a former minister to review the charges related to a cooking oil subsidy violation.

The status of the representation filed by Md Saifuddin Faisal Haniffah, 26, was disclosed by

Not Azzimah Saiful, who is deputy public prosecutor from the Domestic Trade and Cost of Living Ministry, when the case came up for mention before Sessions Court Judge Mazni Nawi yesterday.

Faisal is the son of Larian member of parliament Dotu bin Hamzah Fairuddin.

The prosecution also said they had yet to receive the representation from another defendant, Azzul Abdil Halim, 55.

Taking the previous proceedings, Azzul's lawyer said that they would submit a representation letter.

However, no submission (of the letter) has been done yet.

"Meanwhile, the representation filed by Saiful's lawyer has



Muhammad Faisal Haniffah is charged with nine counts of submitting false documents and possessing cooking oil over the allowed limit. STN PHOTOGRAPHY

been rejected and we request that the trial date be set," she said.

Previously, lawyers representing Faisal, Neelika Bostradina and Indira Kumaraguru, said they submitted the representation letter on June 28.

Azzul's lawyer, Hassan Hamzah, meanwhile, informed the court that they have yet to submit the letter and requested a trial date to facilitate court proceedings.

The court then fixed the trial

for June 5, 7, 14, 21 and 28 next year, and called upon its witness to provide statements.

It was reported in April this year that two company directors, Faisal and Azzul, were charged with nine counts of submitting false documents and possessing cooking oil over the allowed limit.

Both, however, pleaded not guilty to the charges.

Faisal and Azzul, as directors of Riaba Merperi Sdn Bhd,

which is a wholesale licenced dealer for a controlled item, namely cooking oil, were accused of providing false information to the Domestic Trade and Cost of Living Ministry when submitting documents regarding the cooking oil in storage provided under Section 8 of the Control of Supplies Act 1961.

They were alleged to have committed the offences at about April at the ministry's office in Seremban 2 on Aug 12 last year.



KEMENTERIAN PERDAGANGAN DALAM NEGERI
DAN KOS SARA HIDUP

KERATAN AKHBAR **AGENSI**



UNIT KOMUNIKASI KORPORAT

Permohonan semakan MyCC dalam kes MAS, AirAsia ditolak

PUTRAJAYA - Suruhanjaya Persaingan Malaysia (MyCC) gagal dalam permohonannya untuk menyemak keputusan Mahkamah Persekutuan sebelum ini yang tidak membenarkan kebenaran badan kawal selia itu meneruskan rayuannya bagi mengembalikan semula denda RM10 juta dikenakan terhadap Malaysian Airlines (MAS) dan AirAsia Berhad kerana melanggar larangan perkongsian pasaran.

Permohonan semakan MyCC itu ditolak oleh panel tiga hakim Mahkamah Persekutuan yang terdiri daripada Presiden Mahkamah Rayuan, Tan Sri Abang Iskandar Abang Hashim dan Hakim Mahkamah Persekutuan, Datuk Zabarish Mohd Yusof serta Datuk Harmindar Singh Dhaliwal.

Semasa menyampaikan keputusan mahkamah, Abang Iskandar berkata, tiada merit dalam permohonan semakan MyCC dan badan kawal selia itu juga gagal memenuhi keperluan untuk mewajarkan semakan semula keputusan Mahkamah Persekutuan sebelum ini.

Beliau berkata, tidak ada sedikit pun bukti yang menunjukkan bahawa keputusan Mahkamah Persekutuan sebelum ini yang menolak untuk memberikan kebenaran kepada MyCC dicemari dengan peralihan keadilan.

Abang Iskandar memerintahkan MyCC membayar MAS dan AirAsia masing-masing sebanyak RM50,000 sebagai kos. - *Bernama*



MyCC fails to reinstate **RM10m fine** on MAS, AirAsia

► Federal Court rules earlier decision in refusing leave application not tainted with denial of natural justice

PUTRAJAYA: The Malaysia Competition Commission (MyCC) has failed in its application to review a previous Federal Court decision in refusing to give the regulatory body leave to pursue its appeal to reinstate RM10 million in fines imposed on Malaysia Airlines (MAS) and AirAsia Berhad each for breaching a market sharing prohibition.

Its review application was dismissed by a Federal Court three-member bench comprising Court of Appeal president Tan Sri Abang Iskandar Abang Hashim and Federal

Court judges Datuk Zabariah Mohd Yusof and Datuk Harmander Singh Dhaliwal yesterday.

Abang Iskandar said there were no merits in the review application and that MyCC failed to meet the threshold requirement to warrant a review of the previous Federal Court decision.

He said there is not an iota of evidence suggesting that the previous decision in refusing to grant leave to MyCC was tainted with denial of natural justice.

He ordered MyCC to pay MAS and AirAsia RM50,000 each in costs, Bernama reported.

In the review application, MyCC wanted the panel to review the previous Federal Court decision on Feb 9 last year, which rejected the regulatory body's application for leave to pursue its appeal against a Court of Appeal decision.

On April 26, 2021, the Court of Appeal quashed the fines imposed by MyCC in 2014 after both airlines were found to have breached market sharing prohibition under

Section 4(2) of the Competition Act 2010 by entering into an agreement on sharing markets in the air transport services sector within Malaysia.

AirAsia and MAS appealed over the fines. On Feb 18, 2018, the Competition Appeal Tribunal set aside the MyCC decision.

MyCC then filed a judicial review application in the High Court, seeking a certiorari order to quash the tribunal decision and to reinstate its decision in imposing the fines on MAS and AirAsia.

In December 2018, the Kuala Lumpur High Court allowed its judicial review and reinstated the regulatory body's decision to impose the fines, prompting MAS and AirAsia to appeal to the Court of Appeal.

The fine quantum was calculated based on flights by both airlines from January to April 2012 on the Kuala Lumpur-Kota Kinabalu, Kuala Lumpur-Kuching, Kuala Lumpur-Sibu and Kuala Lumpur-Sandakan routes.



KEMENTERIAN PERDAGANGAN DALAM NEGERI
DAN KOS SARA HIDUP

BERITA ONLINE

KPDN



UNIT KOMUNIKASI KORPORAT

HARI: KHAMIS
TARIKH: 2/11/2023
M/SURAT: ONLINE

BERITA ONLINE BERTARIKH 2 NOVEMBER 2023

TARIKH	TAJUK	PAUTAN	MEDIA
2-Nov	Kad diskaun khas untuk peniaga Menu Rahmah diperkenalkan esok - Armizan	https://www.sinarharian.com.my/article/632492/berita/nasional/kad-diskaun-khas-untuk-peniaga-menu-rahmah-diperkenalkan-esok--armizan	SH
2-Nov	Kerajaan perkenalkan kad diskaun khas peniaga Menu Rahmah esok	https://www.astroawani.com/videos/video-terkini-x7sio1/terkini-kerajaan-perkenalkan-kad-diskaun-khas-peniaga-menu-rahmah-esok-x8p9510	ASTROAWANI
2-Nov	Kad diskaun khas untuk peniaga Menu Rahmah diperkenalkan – KPDN	https://malaysiagazette.com/2023/11/01/kad-diskaun-khas-untuk-peniaga-menu-rahmah-diperkenalkan-kpdn/	MALAYSIAGAZETTE
2-Nov	Dewan Rakyat: Kad diskaun khas kepada peniaga Menu Rahmah esok	https://www.kosmo.com.my/2023/11/01/dewan-rakyat-kad-diskaun-khas-kepada-peniaga-menu-rahmah-esok/	KOSMO
2-Nov	Kerajaan perkenal kad diskaun khas buat peniaga Menu Rahmah esok	https://selangorkini.my/2023/11/kerajaan-perkenal-kad-diskaun-khas-buat-peniaga-menu-rahmah-esok/	SELANGORKINI
2-Nov	Kad diskaun khas peniaga Menu Rahmah diperkenalkan esok	https://harapandaily.com/kad-diskaun-khas-peniaga-menu-rahmah-diperkenalkan-esok/	HARAPANDAILY
2-Nov	Kad diskaun khas untuk peniaga Menu Rahmah diperkenalkan esok	https://www.google.com/amp/s/www.bharian.com.my/amp/berita/nasional/2023/11/171790/kad-diskaun-khas-untuk-peniaga-menu-rahmah-diperkenalkan-esok	BH
2-Nov	Kad diskaun khas peniaga Menu Rahmah bermula esok	https://www.utusan.com.my/nasional/2023/11/parlimen-kad-diskaun-khas-peniaga-menu-rahmah-bermula-esok/	UM

HARI: KHAMIS**TARIKH: 2/11/2023****M/SURAT: ONLINE**

2-Nov	Jemaah menteri setuju mekanisme harga 2 peringkat bagi minyak masak	https://www.google.com/amp/s/www.bharian.com.my/amp/berita/nasional/2023/11/1171887/jemaah-menteri-setuju-mekanisme-harga-2-peringkat-bagi-minyak-masak	BH
2-Nov	Pengapungan harga ayam tidak bebaskan pengguna - KPDN	https://berita.rtm.gov.my/semasa/senarai-berita-semasa/senarai-artikel/pengapungan-harga-ayam-tidak-bebankan-pengguna-kpdn	BERITARTM
2-Nov	Harga ayam terkawal, KPDN pantau peniaga ambil kesempatan	https://www.utusan.com.my/nasional/2023/11/harga-ayam-terkawal-kpdn-pantau-peniaga-ambil-kesempatan/	UM
2-Nov	KPDN yakin penamatan subsidi tak naikan harga ayam	https://www.google.com/amp/s/www.bharian.com.my/amp/berita/nasional/2023/11/1171867/kpdn-yakin-penamatan-subsidi-tak-naikkan-harga-ayam	BH
2-Nov	Harga ayam masih stabil, bawah RM9.40	https://www.kosmo.com.my/2023/11/01/harga-ayam-masih-stabil-bawah-rm9-40/	KOSMO
2-Nov	Ayam standard dijual RM6.40 sekilogram di Kelantan	https://www.google.com/amp/s/www.bharian.com.my/amp/berita/wilayah/2023/11/1171799/ayam-standard-dijual-rm640-sekilogram-di-kelantan	BH
2-Nov	Hari Pertama Pelaksanaan Pengapungan Harga Ayam di Pasar Pagi	https://malaysiagazette.com/2023/11/01/hari-pertama-pelaksanaan-pengapungan-harga-ayam-di-pasar-pagi/	MALAYSIAGAZETTE
2-Nov	Tamat subsidi ayam hari ini, ada peniaga tawar serendah RM7.79 sekilogram	https://malaysiagazette.com/2023/11/01/tamat-subsidi-ayam-hari-ini-ada-peniaga-tawar-serendah-rm7-79-sekilogram/	MALAYSIAGAZETTE

HARI: KHAMIS
TARIKH: 2/11/2023
M/SURAT: ONLINE

2-Nov	Lapor segera jika harga ayam tidak munasabah	https://www.google.com/amp/s/www.astroawani.com/berita-malaysia/lapor-segera-jika-harga-ayam-tidak-munasabah-444229%3famp=1	ASTROAWANI
2-Nov	Jangan buat pembelian panik ayam-KPDN Kelantan	https://www.utusan.com.my/berita/2023/11/jangan-buat-pembelian-panik-ayam-kpdn-kelantan/	UM
2-Nov	Tiada caj potong ayam di Melaka	https://www.utusan.com.my/nasional/2023/11/tiada-caj-potong-ayam-di-melaka/	UM
2-Nov	Lapor segera jika harga ayam tidak munasabah	https://www.bernama.com/bm/am/news.php?id=2240511	BERNAMA
2-Nov	Tiada pembelian panik penamatan subsidi ayam: Georgie	https://www.utusanborneo.com.my/2023/11/01/tiada-pembelian-panik-penamatan-subsidi-ayam-georgie	UMBORNEO
2-Nov	Harga ayam di Perlis RM10 sekilogram	https://www.kosmo.com.my/2023/11/01/harga-ayam-di-perlis-rm10-sekilogram/	KOSMO
2-Nov	Subsidi tamat: Harga ayam turun di Perlis	https://www.utusan.com.my/nasional/2023/11/subsidi-tamat-harga-ayam-turun-di-perlis/	UM
2-Nov	Tiada subsidi, peniaga tidak boleh naikkan harga ayam sesuka hati	https://www.sinarharian.com.my/article/632477/edisi/terengganu/tiada-subsidi-peniaga-tidak-boleh-naikkan-harga-ayam-sesuka-hati	SH

HARI: KHAMIS
TARIKH: 2/11/2023
M/SURAT: ONLINE

2-Nov	Businesses warned against increasing chicken prices unreasonably after subsidy, price control ends	https://dayakdaily.com/businesses-warned-against-increasing-chicken-prices-unreasonably-after-subsidy-price-control-ends/	DAYAKDAILY
2-Nov	Tiada lagi subsidi, harga ayam di Perlis dan Terengganu turun	https://www.google.com/amp/s/www.bharian.com.my/amp/berita/nasional/2023/11/1171770/tiada-lagi-subsidi-harga-ayam-di-perlis-dan-terengganu-turun	BH
2-Nov	Kerajaan jamin harga ayam tidak naik mendadak	https://suarasarawak.my/kerajaan-jamin-harga-ayam-tidak-naik-mendadak/	SUARASARAWAK
2-Nov	Tindakan tegas jika jual ayam pada harga melampau	https://www.google.com/amp/s/www.hmetro.com.my/amp/mutakhir/2023/11/1025877/tindakan-tegas-jika-jual-ayam-pada-harga-melampau	HM
2-Nov	Tiada kenaikan harga ayam pada hari pertama penamatan subsidi	https://www.google.com/amp/s/www.hmetro.com.my/amp/mutakhir/2023/11/1025839/tiada-kenaikan-harga-ayam-pada-hari-pertama-penamatan-subsidi	HM
2-Nov	Peniaga ayam mengeluh jualan merudum	https://www.google.com/amp/s/www.hmetro.com.my/amp/mutakhir/2023/11/1025909/peniaga-ayam-mengeluh-jualan-merudum	HM
2-Nov	Subsidi berbilion, tetapi kos sara hidup kekal naik	https://harakahdaily.net/index.php/2023/11/01/subsidi-berbilion-tetapi-kos-sara-hidup-kekal-naik/	HARAKDAILY
2-Nov	340 pelajar dari 17 IPT sertai Festival Teater Pengguna Siswa	https://malaysiagazette.com/2023/11/01/340-pelajar-dari-17-ipt-sertai-festival-teater-pengguna-siswa/	MALAYSIAGAZETTE

HARI: KHAMIS
TARIKH: 2/11/2023
M/SURAT: ONLINE

2-Nov	KPDN guna Festival Teater Pengguna Siswa ketengahkan pelbagai isu pengguna	https://suaramerdeka.com.my/kpdn-guna-festival-teater-pengguna-siswa-ketengahkan-pelbagai-isu-pengguna/	SUARAMERDEKA
2-Nov	Festival teater pengguna siswa tingkat pendidikan pengguna di IPT	https://www.google.com/amp/s/www.suarakeadilan.my/amp/festival-teater-pengguna-siswa-tingkat-pendidikan-pengguna-di-ipt	SUARAKEADILAN
2-Nov	Peniaga ditahan guna pelekat Sirim tiruan pada topi keledar	https://www.kosmo.com.my/2023/11/01/peniaga-ditahan-guna-pelekat-sirim-tiruan-pada-topi-keledar/	KOSMO
2-Nov	Jual topi keledar guna pelekat SIRIM tiruan	https://www.sinarharian.com.my/article/632487/edisi/pahang/jual-topi-keledar-guna-pelekat-sirim-tiruan	SH
2-Nov	Didenda RM12,500, tipu urusan jual beli baju kurung bernilai RM158	https://www.google.com/amp/s/www.hmetro.com.my/amp/mutakhir/2023/11/1025867/didenda-rm12500-tipu-urusan-jual-beli-baju-kurung-bernilai-rm158	GM
2-Nov	Chicken price: Highest at RM11 per kg; lowest RM6.49 per kg as at 1pm	https://themalaysianre-serve.com/2023/11/01/chicken-price-highest-at-rm11-per-kg-lowest-rm6-49-per-kg-as-at-1pm/	THEMALAYSIANRE-SERVE
2-Nov	RM11 per kg harga ayam tertinggi, terendah RM6.49	https://berita.rtm.gov.my/semasa/senarai-berita-semasa/senarai-artikel/rm11-per-kg-harga-ayam-tertinggi-terendah-rm6-49	BERITARTM
2-Nov	KPDN kesan 68 premis jual ayam melebihi RM9.40 sen	https://malaysia-tribune.news/2023/11/01/kpdn-kesan-68-premis-jual-ayam-melebihi-rm9-40-sen/	MALAYSIA-TRIBUNE.NEWS
2-Nov	68 premis jual ayam melebihi harga siling	https://malaysiagazette.com/2023/11/01/68-premis-jual-ayam-melebihi-harga-siling/	MALAYSIAGAZETTE

HARI: KHAMIS
TARIKH: 2/11/2023
M/SURAT: ONLINE

2-Nov	RM11 per kg harga tertinggi ayam, terendah RM6.49	https://m.malaysiakini.com/news/685029	MALAYSIAKINI
2-Nov	Chicken price: Highest at RM11 per kg; lowest RM6.49 per kg as at 1pm, says Armizan	https://www.google.com/amp/s/www.malaymail.com/amp/news/malaysia/2023/11/01/chicken-price-highest-at-rm11-per-kg-lowest-rm649-per-kg-as-at-1pm-says-armizan/99673	MALAYMAIL
2-Nov	68 premis jual harga ayam lebih tinggi	https://www.buletintv3.my/nasional/68-premis-jual-harga-ayam-lebih-tinggi/	BULETINTV3
2-Nov	Consumers told to report immediately if chicken prices excessive	https://www.bernama.com/en/general/news.php?id=2240566	BERNAMA
2-Nov	RM11 per kg harga ayam tertinggi, terendah RM6.49	https://www.bernama.com/bm/news.php?id=2240590	BERNAMA
2-Nov	68 premis jual ayam melebihi harga siling - KPND	https://www.google.com/amp/s/www.bharian.com.my/amp/berita/nasional/2023/11/1171940/68-premis-jual-ayam-melebihi-harga-siling-kpnd	BH
2-Nov	68 premis dikesan jual ayam mahal hingga RM11 sekilogram	https://www.utusan.com.my/nasional/2023/11/68-premis-dikesan-jual-ayam-mahal-hingga-rm11-sekilogram/	UM
2-Nov	68 premis jual ayam melebihi kadar harga siling - Armizan	https://www.sinarharian.com.my/article/632530/berita/nasional/68-premis-jual-ayam-melebihi-kadar-harga-siling---armizan	SH
2-Nov	KPND Sabah jalankan pemeriksaan hari pertama apungan harga ayam	https://sabahmedia.com/2023/11/01/kpnd-sabah-jalankan-pemeriksaan-hari-pertama-apungan-harga-ayam/	SABAHMEDIA

HARI: KHAMIS**TARIKH: 2/11/2023****M/SURAT: ONLINE**

2-Nov	KPDN tells consumers to report immediately if chicken prices excessive	https://www.theborneopost.com/2023/11/01/kpdn-tells-consumers-to-report-immediately-if-chicken-prices-excessive/	THEBORNEOPOST
2-Nov	Tiada kenaikan harga ayam selepas penamatan subsidi – Armizan	https://www.kosmo.com.my/2023/11/01/tiada-kenaikan-harga-ayam-selepas-penamatan-subsidi-armizan/	KOSMO
2-Nov	KPDN yakin penamatan subsidi tidak akan menyebabkan peningkatan harga ayam pada masa depan	https://www.google.com/amp/s/www.hmetro.com.my/amp/mutakhir/2023/11/1025954/kpdn-yakin-penamatan-subsidi-tidak-akan-menyebabkan-peningkatan-harga-ayam	HM
2-Nov	KPDN Sabah jalankan pemeriksaan hari pertama apungan harga ayam	https://sabahmedia.com/2023/11/01/kpdn-sabah-jalankan-pemeriksaan-hari-pertama-apungan-harga-ayam/	SABAHMEDIA
2-Nov	Pengapungan harga ayam: pembeli lega harga tak naik, bekalan cukup	https://www.bernama.com/bm/am/news.php?id=2240652	BERNAMA
2-Nov	Pengapungan harga ayam: pembeli lega harga tak naik, bekalan cukup	https://www.thesundaily.my/cerita/pengapungan-harga-ayam-pembeli-lega-harga-tak-naik-bekalan-cukup-NP11697965	THESUNDAILY
2-Nov	Tinjauan: Pengguna lega harga ayam masih terkawal	https://www.freemalaysiatoday.com/category/bahasa/tempatan/2023/11/01/tinjauan-pengguna-lega-harga-ayam-	FMT
2-Nov	Armizan Ali Periksa dan Pantau Apungan Harga Ayam	https://malaysiagazette.com/2023/11/01/armizan-ali-periksa-dan-pantau-	MALAYSIAGAZETTE

HARI: KHAMIS
TARIKH: 2/11/2023
M/SURAT: ONLINE

2-Nov	Ministry deploying more than 900 officers at 1,500 premises daily to check prices	https://www.google.com/amp/s/www.nst.com.my/amp/news/nation/2023/11/973856/ministry-deploying-more-900-officers-1500-premises-daily-check-prices	NST
2-Nov	Harga ayam masih kekal di Negeri Sembilan	https://berita.rtm.gov.my/semasa/senarai-berita-semasa/senarai-artikel/harga-ayam-masih-kekal-di-negeri-sembilan	BERITARTM
2-Nov	Putrajaya jamin harga ayam tidak akan melonjak	https://www.themalaysianinsight.com/bahasa/s/469797	THEMALAYSIANINSIGHT
2-Nov	Lapor segera jika harga ayam tidak munasabah	https://www.google.com/amp/s/www.sabahbarunews.com/%3fp=32616	SABAHBARUNews
2-Nov	Penamatan subsidi ayam: Tiada kenaikan harga di Sabah pada hari pertama	https://www.sabahgazette.com/penamatan-subsidi-ayam-tiada-kenaikan-harga-di-sabah-pada-hari-pertama/	SABAHGAZETTE
2-Nov	Tiada caj pemotongan ayam di Melaka selepas pengapungan harga	https://www.bernama.com/bm/am/news.php?id=2240555	BERNAMA
2-Nov	Harga ayam di Kuching dijangka naik selepas Jumaat	https://www.google.com/amp/s/www.bharian.com.my/amp/berita/nasional/2023/11/1171893/harga-ayam-di-kuching-dijangka-naik-selepas-jumaat	BH
2-Nov	Floating chicken price: Consumers should compare, choose wisely - Fomca	https://www.thesundaily.my/local/floating-chicken-price-consumers-should-compare-choose-wisely-fomca-EP11697232	THESUNDAILY

HARI: KHAMIS
TARIKH: 2/11/2023
M/SURAT: ONLINE

2-Nov	Pengapungan harga ayam, pengguna perlu bijak buat perbandingan harga - Fomca	https://www.bernama.com/bm/news.php?id=2240574	BERNAMA
2-Nov	Cooking oil: Cabinet agrees to two-tier pricing mechanism	https://www.bernama.com/en/news.php?id=2240625	BERNAMA
2-Nov	Tindakan Thailand kurangkan eksport tidak jejaskan bekalan gula	https://malaysiagazette.com/2023/11/01/tindakan-thailand-kurangkan-eksport-tidak-jejaskan-bekalan-gula/	MALAYSIAGAZETTE
2-Nov	Armizan: Thailand's move to control raw sugar export does not affect domestic supply	https://www.thesundaily.my/local/armizan-thailand-s-move-to-control-raw-sugar-export-does-not-affect-domestic-supply-PP11698070	THESUNDAILY
2-Nov	Cooking oil: Cabinet agrees to two-tier pricing mechanism	https://www.thesundaily.my/local/cooking-oil-cabinet-agrees-to-two-tier-pricing-mechanism-MP11697913	THESUNDAILY
2-Nov	Cooking oil: Cabinet agrees to two-tier pricing mechanism	https://www.google.com/amp/s/www.nst.com.my/amp/news/nation/2023/11/973924/cooking-oil-cabinet-agrees-two-tier-pricing-mechanism	NST
2-Nov	Jemaah menteri setuju mekanisme harga 2 peringkat bagi minyak masak	https://www.bernama.com/bm/news.php?id=2240543	BERNAMA
2-Nov	Armizan : Thailand's move to control raw sugar export does not affect domestic supply	https://www.bernama.com/en/general/news.php?id=2240654	BERNAMA
2-Nov	Armizan: Thailand's move to control raw sugar export does not affect domestic supply in Malaysia	https://www.google.com/amp/s/www.malaymail.com/amp/news/malaysia/2023/11/01/armizan-thailands-move-to-control-raw-sugar-export-does-not-affect-domestic-supply-in-malaysia/99684	MALAYMAIL

HARI: KHAMIS
TARIKH: 2/11/2023
M/SURAT: ONLINE

2-Nov	Tindakan Thailand kawal eksport gula tak jejas bekalan negara - Armizan	https://www.sinarharian.com.my/article/632526/berita/nasional/tindakan-thailand-kawal-eksport-gula-tak-jejas-bekalan-negara---armizan	SH
-------	---	---	----